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Gentlemen, I w i l l  a sk  t h a t  t h e  i n t e r p r e t e r  

b e  s e p a r a t e l y  sworn. H e  was given t h e  oa th ,  b u t  t h a t  was 

t o  t e s t i f y  t r u t h f u l l y .  

(Broch de  Rothermann was duly  sworn a s  a c t i n g  

o f f i c i a l  French-English i n t e r p r e t e r . )  

- - 

H U B E R T  ---- w_/.* P " 
L A S S I E R -, c a l l e d  a s  a w i t n e s s  

r - a r u U l a Y I 1 C I I I * -  - E *a 

by t h e  Government, being f i r s t  duly  sworn, t e s t i f i e d  

through t h e  i n t e r p r e t e r ,  t e s t i f i e d  a s  fol lows:  

DIRECT EXAMINATION 

BY MR. TABAK: 

Q M r .  L a s s i e r ,  what i s  your occupat ion? 

A (Through t h e  i n t e r p r e t e r )  I am a j o u r n a l i s t .  

Q Who do you work f o r ?  

A I a m  a f r ee - l ance  j o u r n a l i s t ,  and I work f o r  

P a r i s  Match. 

Q What a r e  some of t h e  p u b l i c a t i o n s  t h a t  have 

pub l i shed  a r t i c l e s  t h a t  you have w r i t t e n ?  

A I have worked f o r  many d i f f e r e n t  magazines, 

such a s  F i g a r o  i n  France,  f o r  German magazines, f o r  I t a l i a n  
- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - 

p e r i o d i c a l s ,  and I even work f o r  American p e r i o d i c a l s .  

Q Have you e v e r  w r i t t e n  any a r t i c l e s  about  

t e r r o r i s m ?  

A . Y e s ;  I d i d  w r i t e  s e v e r a l .  

Q What a r e  some of t h e  groups you have w r i t t e n  
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about?  

THE INTERPRETER: What groups of t e r r o r i s t s  

d i d  you write about?  

A I wro te  on I r i s h  groups,  on Basque groups,  

on a number of South  American t e r r o r i s t  groups ,  on 

I r i s h  -- 
Q Do you speak o r  unders tand t o  some degree  any 

languages  o t h e r  t han  French? 

A I c e r t a i n l y  speak French t h e  b e s t  of a l l ,  b u t  

I do unders tand  a l i t t l e  b i t  of Eng l i sh ,  and I speak more 

o r  less a l i t t l e  b i t  of Spanish .  

Q Now, I d i r e c t  your a t t e n t i o n  t o  December of 

1981. Did you t r a v e l  t o  any p l a c e  a t  t h a t  t ime? 

A Y e s ,  indeed.  

Q Where d i d  you go? 

A To t h e  Argent ines .  

Q Why d i d  you go t o  Argent ina  i n  December of 

1983? 

A Because it i s  sunny down t h e r e  and because  I 

was t o  meet a gentleman by t h e  name of S p a g i e r i .  

Q Can you s p e l l  M r .  S p a g i e r i ' s  name? 

A S-p-a-g-i-e-r-i. 

Q Who i s  M r .  S p a g i e r i ?  

MR. AGUILAR: Your Honor, I would o b j e c t  t o  t h i s  

q u e s t i o n  a s  n o t  be ing  of any re levance  t o  t h i s  p a r t i c u l a r  
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t r i a l .  

THE COURT: Unless t h e  in t e rv i ew i s  connected 

up, M r .  Tabak, w i t h  M r .  Arocena and/or  Omega 7 ,  I would 

t h i n k  i t s  re levance  i s  doub t fu l ? .  

MR. TABAK: I t  i s  my unders tanding i t  i s  going 

t o  b e  connected up i n  a  few minu te s ,  your Honor; 

THE COURT: W e l l ,  I am going t o  t a k e  it s u b j e c t  

t o  connect ion.  I do hope you a r e  a b l e  t o  make t h e  con- 

n e c t i o n ,  because a t  t h e  moment my thoughts  a r e  much t h e  

same a s  c o u n s e l ' s ,  b u t  I w i l l  a l low you t o  proceed on t h e  

b a s i s  of connect ing it up. 

A M r .  - .  S p a y i e r i  i s  a  gentleman who managed t o  

s t e a l  s i x  b i l l i o n s  French f r a n c s  from a  bank i n  Niece by 
, . . , * , .  

pass ing  through t h e  c a n a l i z a t i o n s .  

Q What i s  M r .  S p a g i e r i ' s  c u r r e n t  l e g a l  s t a t u s ,  i f  

you know? 

A H e  is  a  f u g i t i v e  from j u s t i c e .  

Q Have you w r i t t e n  a r t i c l e s  about M r .  S p a g i e r i  

which have been publ ished? 

A Y e s ;  I d i d ,  indeed.  

Q While you were i n  Argent ina ,  d i d  M r .  S p a g i e r i  

i n t r o d u c e  you t o  anybody? 

A Y e s .  I m e t  through M r .  S p a g i e r i  dur ing  an 

evening p a r t y  a  gentleman who wanted t o  be c a l l e d  Humberto 
. . * "  

and other people who belonged -- who said they belonged t o  
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an o r g a n i z a t i o n  c a l l e d  Omega 7. 

Q Now, i s  Humberto s p e l l e d  H-u-m-b-e-r- t -o? 

A I s p e l l  it  H-u-m-b-e-r-t-o. 

Q Did you h e a r  anybody r e f e r r i n g  t o  t h i s  

gentleman, Humberto, by any o t h e r  name? 

A Y e s ,  indeed.  During t h a t  evening I heard 

s e v e r a l  - vC. o t h e r  Aaw,.Dcl..~'ln" 11( people  . .. c a l l  t h i s  same person Igqac io .  

Q Is t h a t  I-g-n-a-c-i-o? 

A Y e s ;  i t  is. 

Q Do you r e c a l l  t h e  f i r s t  name of anybody else 

who was p r e s e n t  a t  t h e  t i m e  you were int roduced? 

A I b e l i e v e  t h e r e  was another  person by t h e  name 

of Freddy. 

Q Was t h e r e  any p a r t i c u l a r  reason ,  t o  your 

knowledge, why you were being in t roduced  t o  t h i s  gentleman, 

Humberto Ignac io?  

A Y e s ,  t hey  knew t h a t  I was a j o u r n a l i s t ,  and 

t h e y  were i n t e r e s t e d  and asked m e  whether I might b e  

i n t e r e s t e d  i n  w r i t i n g  an a r t i c l e  abou t  t h e  o rgan iza t ion  

and about  t h e i r  doings  i n  Miami. 

Q 'Now, I d i r e c t  your a t t e n t i o n  t o  February 1982. 

Did you t r a v e l  anywhere a t  t h a t  t ime? 

A Y e s ;  I d i d  t r a v e l  dur ing  t h a t  time, and I 

a c t u a l l y  t r a v e l e d  t o  M i a m i .  - " --IIYIIC. , 

Q What was t h e  purpose of your t r i p  t o  Miami? 
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A I t  was wi th  t h e  o b j e c t i v e  t o  meet members 

bf t h e  Omega 7 o rgan iza t ion  and t o  p a r t i c i p a t e  i n  one of . ..c." "* , 

t h e i r  a c t i v i t i e s .  . .% N 6 , 

Q Were you t o l d  i n  advance what t h e  a c t i v i t y  

would be? 

MR. AGUILAR: Object ion,  your Honor. 

THE COURT: J u s t  answer yes  o r  no. 

A Yes. 

Q When you a r r i v e d  i n  M i a m i ,  were you expec t ing  

t o  t r a v e l  t o  any p a r t i c u l a r  l o c a t i o n  from t h e r e ?  

A Y e s .  

Q Where were you planning t o  t r a v e l ?  

A Cuba. 

Q Were you expec t ing  t o  t r a v e l  wi th  anybody t o  

Cuba ? 

A Y e s .  I was t o l d  t h a t  w e  could  -- 
MR. AGUILAR: Object ion,  your Honor. 

THE COURT : Sustained.  
!I. 
.., 

\ .  

i The ques t ion  i s ,  d i d  you i n t e n d  t o  t r a v e l  t o  
$ 

Chba wi th  anyone e l s e ?  Y e s  o r  no. 
s 

21 ; 
. .5 

THE WITNESS: ( I n  Eng l i sh )  Y e s .  

22 'i:; 
. . Q And what types  of i n d i v i d u a l s  d i d  you expect  t o  
I \ 

, t r a v e l  wi th?  

24 'ti 

1 A I d o n ' t  know. I was t o l d  t h a t  i t  would be wi th  
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Q Now, d i d  anybody accompany you t o  Miami i n  

F e b r u a r y  of  1982? 

A Y e s .  

Q Who was t h a t ?  

A I t ' s  a c o l l e a g u e F  of  mine ,  my cameraman, by 

t h e  name of  Arnauld  Hamelin. 

Q Now, what  happened when you were i n  Miami i n  

F e b r u a r y  of 1982? 

A A member of  Omega 7 came t o  v i s i t  m e  a t  t h e  

h o t e l  i n  which I was r e s i d i n g .  

Q Did you r e c o g n i z e  t h a t  gent leman? 

A I d o  b e l i e v e  t h a t  it was t h e  same p e r s o n  t h a t  

I m e t  i n  A r g e n t i n a ,  and I s a y  t h a t  f a i r l y  p o s i t i v e l y ,  

b e c a u s e  h e  a s  t h e  one who immedia te ly  r e c o g n i z e d  m e ,  and  

h i s  f a c e  was f a m i l i a r  t o  m e .  

THE COURT: Is t h a t  t h e  p e r s o n  you knew by the 

name of  Humberto - ." % . o r  I g n a c i o ?  

THE WITNESS: Y e s ;  

Q Now, d i d  you go  anywhere i n  t h e  Miami a r e a  

w i t h  t h a t  gent leman? 

A Y e s .  W e  were t a k e n  i n  a s m a l l  c a r .  W e  t h e n  

changed i n t o  a s m a l l  van ,  i n  which n o t h i n g  c o u l d  b e  s e e n ,  

a n d  w e  were t a k e n  i n  t h a t  van t o  a warehouse,  a s o r t  of 

warehouse.  

Q What happened a t  t h e  warehouse? 
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A When we a r r i v e d  a t  t h e  warehouse, t h e r e  were 

a number of people  who were a l l  masked, w i t h  hoods. 

W e  were taken  t o  a small o f f i c e ,  i n  which t h e r e  was a 

person  who was completegy c l a d  i n  b l a c k ,  a l s o  wearing a 

hood, and w e  were t o l d  t h a t  it was one person by t h e  

name of Omar, who headed Omega 7. 

THE COURT: You w e r  t o l d  he  was t h e  c h i e f ;  i s  

t h a t  your  tes t imony? 

THE WITNESS: H e  was -- we were t o l d  he  was 

t h e  c h i e f  of Omega 7. 

Q Now, you sa5d t h a t  t h i s  Omar was a l l  d r e s sed  

i n  b lack?  

THE COURT: With a hood. 

MR. TABAK: Y e s .  

Q (Continuing) Were you a b l e  t o  observe any 

c o l o r  when you looked a t  t h i s  person? 

A The only t h i n g  t h a t  I was a b l e  t o  observe w e r e  

h i s  eyes .  H e  had two, and they  were very pa l e .  

Q And do you r e c a l l  what c o l o r  they  were? 

A I b e l i e v e  they  were g reen i sh  b lue .  

Q Now what then  happened i n  t h e  warehouse? 

A Y e s .  I made an in t e rv i ew wi th  Omar, who t o l d  

u s  about  h i s  o r g a n i z a t i o n ,  Omega 7 ,  t h e  o b j e c t i v e s  of t h e  

o r g a n i z a t i o n ,  and when w e  -.-L+... . asked , him about  t h e  t r i p  t o  Cuba 

he said t h a t  t h e  trip t o  Cuba would n o t  take place, and w e  
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were very d i sappoin ted .  
-.-.-..--.-I .L ","% ,.. 

Q Did you n o t i c e  any o t h e r  people  a t  t h e  

meeting? 

A Y e s .  There was t h e  man who brought  u s  t h e r e ,  

Humberto I g n a c i o ,  and t h e r e  were a  number of o t h e r  persons ,  

who were a l l  masked, w i th  hoods. 

Q Were any of t h o s e  people  c a r r y i n g  anything? 

A Y e s .  They w e r e  wearing weapons. 

THE COURT: They were c a r r y i n g  -- 
THE WITNESS: They were c a r r y i n g  weapons, n o t  

wearing,  

THE INTERPRETER: Sor ry ,  

Q Did t h e  cameraman, M r .  Hamelin, do  anyth ing  a t  

t h i s  warehouse? 

A Y e s ,  W e  took photographs,  M r .  Hamelin 

made a  f i l m ,  and I r e g i s t e r e d  a  t aped  in te rv iew.  

Q Now, a f t e r  t h i s  i n t e r v i e w  s e s s i o n  was over ,  

where d i d  you go? 

A We were very  d i sappo in t ed ,  because t h e  

e x p e d i t i o n  which was ou r  main o b j e c t i v e  i n  making t h i s  

t r i p  d i d n ' t  t a k e  p l ace ,  and w e  r e t u r n e d  t o  France,  and w e  

t r i e d  t o  s e l l  t h e  m a t e r i a l  t h a t  w e  had ga thered  du r ing  

t h a t  i n t e r v i e w ,  and w e  were unable t o  do s o ,  because no one 

was i n t e r e s t e d ,  s o  w e  f i n a l l y  d i scarded  a l l  t h e  m a t e r i a l .  

Q Now, t h e r e a f t e r ,  i n  1983, d i d  you have any 
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A Did you say  1983? 

THE COURT: Y e s .  Tha t  i s  what he s a i d .  

Q Y e s .  

A Y e s .  H e  d i d  w r i t e  t o  m e  s e v e r a l  letters. 

Q Did you save  each and every  one of t h o s e  

l e t t e r s ?  

A No; I "....--J%- d i d  -. no t  keep a l l  of them, b u t  I k e p t  
* -7  &4-. + - P - *", "* ", . _.- I , 4 

one,  which a s  a  m a t t e r  of f a c t  I d i d  g i v e  and su r r ende r  
. . , " %  T . 

t o  t h e  United S t a t e s  Government. 

Q I am now going t o  show you Government's E x h i b i t s  

1 4 ,  15 ,  16 and 17 f o r  i d e n t i f i c a t i o n .  

A Y e s .  

Q Do you recognize  t h o s e  i t ems?  

A Y e s ,  a b s o l u t e l y .  

Q What a r e  they?  

A They a r e  propaganda l e a f l e t s  and communications 

from t h e  Omega 7. 

Q A r e  t h e s e  t h e  ones t h a t  you r ece ived  t h a t  you 

h e l d  onto?  

MR. TABAK: Government o f f e r s  E x h i b i t s  1 4 ,  15 ,  

16 and 17 i n  evidence.  

MR. AGUILAR: Can I j u s t  l ook  a t  them? 

THE COURT : C e r t a i n l y .  
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(Pause. ) 

MR. AGUILAR: No o b j e c t i o n .  

THE COURT: Government's E x h i b i t s  1 4  th rough  

17 a r e  r e c e i v e d ,  w i t h  no o b j e c t i o n .  

(Government's E x h i b i t s  1 4 ,  15 ,  16 and 17  f o r  

i d e n t i f i c a t i o n  were r ece ived  i n  ev idence . )  

THE COURT: J u s t  f o r  c l a r i f i c a t i o n ,  r e f e r r i n g  

t o  E x h i b i t s  1 4  th rough  17 ,  d i d  you r e c e i v e  them when you 

went t o  M i a m i  o r  d i d  you r e c e i v e  them when you r ece ived  

s e v e r a l  let ters t h e  f o l l o w i n g  y e a r ?  

THE WITNESS: I r ece ived  them i n  t h e  m a i l  i n  

P a r i s .  

THE COURT: Where i s  N e v i l l e ?  

THE WITNESS: I d o n ' t  unders tand.  

MR. TABAK: Your Honor, I t h i n k  t h a t  i s  a  

m i s p r i n t .  I t  should  be  N e u i l l e .  

THE COURT: Where i s  N e u i l l e ?  

THE WITNESS: N e u i l l e  i s  a  r eg ion  i n  P a r i s .  

THE COURT: Is t h a t  where you l i v e d  i n  1983? 

THE WITNESS: ( I n  Eng l i sh )  Exac t l y .  

A (Through t h e  i n t e r p r e t e r )  Y e s .  

Q I now show you Government's E x h i b i t  13  f o r  

i d e n t i f i c a t i o n .  

Do you r ecogn ize  t h o s e  two photographs? 

A Y e s .  
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Q And from where do you recognize  t h e  items 

t h a t  a r e  E x h i b i t  13? 

A I recognize  them because I r ece ived  them a t  

my p r i v a t e  r e s idence  i n  N e u i l l e ,  t o g e t h e r  w i th  a l e t t e r  

from Omar, i n  which h e  t e l l s , m e ,  "Now I am sending you 
, " '  

a  photograph of myself w i th  my f a c e  exposed s o  t h a t  you 
. ' " .L . "  \ r r .  

may p u b l i s h  it t o g e t h e r  wi th  an a r t i c l e  i n  t h e  French 

p re s s .  " 

Q Now, what d i d  you do e v e n t u a l l y  w i th  what i s  

now Government's E x h i b i t  1 3  f o r  i d e n t i f i c a t i o n ?  

I d i d  n o t  do anyth ing  w i t h  t h i s  m a t e r i a l  a s  

such i n  Europe, because I was unable  t o  f i n d  anyone 

i n t e r e s t e d  i n  t h i s  p a r t i c u l a r  a r t i c l e .  

Q And what e v e n t u a l l y  happened wi th  t hose  photo- 

graphs? 

A When t h e  U. S. Government g r a c i o u s l y  i n v i t e d  

me t o  answer some q u e s t i o n s  and t o  come over  he re ,  they  

asked m e  whether I had any m a t e r i a l ,  and I t o l d  them about  

t h e s e  photographs and gave them t o  them. 

Q Now, a r e  t h o s e  photographs i n  t h e  e x a c t  same 

c o n d i t i o n  a s  t hey  were when you f i r s t  rece ived  them i n  

t h e  m a i l ?  

A No. They were i n  a  much b e t t e r  c o n d i t i o n  

when I sur rendered  them t o  t h e  r e p r e s e n t a t i v e s  of t h e  

U.  S .  Government, and someone r e a l l y  blemished them and 
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des t royed  them. I would say t h a t  t h i s  person d i d n ' t  

do a good job. 

Q Do you have any unders tanding of what t ype  

of t r ea tmen t  they rece ived?  

A ( I n  Engl i sh)  I am n o t  r e a l l y  a s p e c i a l i s t .  

I d o n ' t  know. 

THE COURT: Somebody d i d  something t o  them? 

THE WITNESS: But I d o n ' t  know what. 

Q Do t h o s e  photographs,  i n s o f a r  a s  they  d e p i c t  

any f a c e s ,  appear  s i m i l a r  t o  t h e  way they w e r e  when you 

d i d  r e c e i v e  them and tu rned  them over t o  t h e  Government 

of t h e  United S t a t e s ?  

A Absolutely ,  yes.  

MR. TABAK: Government o f f e r s  E x h i b i t  1 3  i n  

evidence . 
MR. AGUILAR: N o  ob jec t ion ,  your Honor. 

THE COURT: Received. 

(Government's E x h i b i t  1 3  f o r  i d e n t i f i c a t i o n  

was rece ived  i n  evidence.)  
- - - - - - -  - - - - 

- - - - - - - - - 
. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  

- - - - - - - -  

(Continued on t h e  nex t  page.) 
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MR. RABAK: I would l i k e  t o  show E x h i b i t  1 3  t o  

t h e  j u r y ,  your  Honor, t h e  two photographs .  

THE COURT: You may hand it t o  t h e  j u r o r  i n  

s e a t  No, 1, 

MR. TABAK: Thank you, your  Honor. 

THE INTERPRETER: Your Honor, t h e  w i t n e s s  asked 

m e  what cou ld  have happened, and s i n c e  I had t o l d  t h a t  

t h e y  had been t e s t e d  f o r  f i n g e r p r i n t i n g ,  he s a i d ,  "Now 

I unde r s t and  what happened,"  

THE COURT: Very w e l l .  

(Pause ) 

THE COURT: You may proceed,  M r .  Tabak, 

MR. TABAK: Thank you. 

I have no f u r t h e r  q u e s t i o n s ,  

THE COURT: You may cross-examine,  M r .  Fernandez ,  

MR. FERNANDEZ: Thank you, your  Honor. 

CROSS-EXAMINATION 

BY MR. FERNANDEZ: 

Q You speak E n g l i s h ,  r i g h t ?  

A I speak  b e t t e r  French,  

Q M r .  L a s s i e r ,  was it your  t e s t imony  d u r i n g  d i r e c t  

examina t ion  t h a t i n  February ,  1982, you were going t o  

p a r t i c i p a t e  i n  a n  a t t a c k  on Cuba? 

A Y e s , I  d i d  indeed  answer a t  t h a t  t i m e  t h a t  I was 

t o l d  by members of t h e  o r g a n i z a t i o n ,  Omega 7 ,  o f  a p o s s i b l e  

. 
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l a n d i n g  and a t t a c k  on Cuba where some bombs were t o  be 

p l aced  b e f o r e  l e a v i n g  aga in .  

Q You w e r e  go ing  t o  be  going t o  Cuba t o  p a r t i c i p a t e  

i n  an  a t t a c k  a g a i n s t  Cornmyism o r  were you .doing t o  Cuba t o  

g e t  a s t o r y ?  

A My p r o f e s s i o n  is  being a j o u r n a l i s t .  I do n o t  

f i g h t  anyone. My p r o f e s s i o n  i s  t o  g e t  pa id  t o  g a t h e r  

f a c t s ,  as your p r o f e s s i o n ,  as a de fense  lawyer ,  i s  t o  

defend your  c l i e n t .  

Q Perhaps  I d i d n ' t  unders tand your answer, b u t  

would it be s a f e  t o  say you went t o  Cuba t o  g e t  a s t o r y ?  

A I d i d n ' t  t h i n k  o f  Cuba t o  g e t  a s t o r y ,  b u t  t o  

make a r e p o r t a g e .  

THE COURT: You were going t o  go t o  Cuba and 

obse rve  c e r t a i n  i n c i d e n t s  and even t s  and r e p o r t  them, is 

t h a t  c o r r e c t ?  

THE WITNESS: Abso lu te ly .  

Q You i n d i c a t e d  t h a t  you had a n  i n t e r v i e w  wi th  

members o f  Omega 7. What language d i d  you a l l  speak i n ?  

- - - A - - M e s t  -of - t h e  time w e  s w k e  inn Spanish, which I 
- - 

know more o r  less when it is spoken s lowly ,  and sometimes 

t h e r e  were some words spoken i n  Engl ish .  

Q You d i d n ' t  have this i n t e r p r e t e r  w i t h  you, didc.y&j:  

A Unfor tuna te ly .  

Q You took cameras and you took r eco rd ing  equipment 
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to this meeting, did you not? 

A Yes. 

Q And your testimony today in this court was that 

you either got rid of or you taped over or 'you lost these 

pictures and/or recordings because they were not important? 

A Yes, that is quite true. We did discard and we 

did erase tapes, or threw them away, because there was 

no interest to be found and this unfortunately happens 

quite frequently, that we do a reportage that cannot be 

used. 

Q How long did you have this interview that you had 

with the Omega 7 people? 

A I would say that the interview with the men 

was presented to us as being called Omar, and lasted for 

about forty-five minutes. 

Q During this time, youdiscussed a lot of the 

activities that Omega 7 had allegedly done, I assume? 

A We spoke mainly of the beginnings of Omega 7, 

of its political objectives, and how it functioned. 

A The main objective was to overthrow Castro and 

to establish, in the words of Omar, of course, a more 

democratic regime, and I remember they said, "We would go 

to the very end." 

Q At this interview, at no time was there an 
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admiss ion t o  any murders, was t h e r e ?  

A No. 

Q Butyou had freedom t o  a sk  any th ing  you wanted o f  

t h i s  Omar? 

A Y e s ,  e n t i r e l y  f r e e .  

Q And, i n  e f f e c t ,  your tes t imony h a s  been t h a t  Omar 

was t h e  one  t h a t  wanted t o  t e l l  you eve ry th ing  about  t h e  

o r g a n i z a t i o n ,  i s  t h a t  c o r r e c t ?  

A Y e s .  

Q Did they  ask  you f o r  money? 
I 

A No, b u t ,  on t h e  c o n t r a r y ,  I asked him f o r  some 

c i g a r s .  

Q And he  probably  d i d n ' t  have any? 

A N o .  

Q You i n d i c a t e d  t h a t  you r ece ived  s e v e r a l  i t e m s  

o v e r  t h e  ma i l .  What d a t e s  d i d  you r e c e i v e  t h o s e  items over  

t h e  mai l?  

A I cannot  g i v e  you e x a c t  d a t e s ,  b u t  I did r e c e i v e  

t h i s  m a t e r i a l  i n  1983, and it c o n s i s t e d  o f  s e v e r a l  

le t ters  t h a t  were t y p e w r i t t e n  and w e r e  s i gned  "Omar, 
- - - - - - -  - - - - - - - - -  - - - -  - - - - - - - -  - - - - -  - - - - - -  

Chief Commander, Omega 7 , "  and t h e r e  were any .number -of 

e x c e r p t s  o f  newspapers which gave some o f  t h e  h i s t o r y * - o f  

Omega 7 and some propaganda l e a f l e t s .  

Q Did you have a r e t u r n  r e c e i p t  or some type  o f  

add re s s  where t h e s e  let ters were being s e n t  from? 
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A I d o n ' t  remember t h a t .  

Q You s a i d  you r ece ived  some photographs I b e l i e v e  

sometime a f t e r  A p r i l  o f  1983,  and t h i s  was roughly  about  

f o u r  t o  f i v e  months a f te r  you had s e e n  t h e s e  people  

d r e s s e d  i n  b lack .  

D i d n ' t  it s u r p r i s e  you t h a t  a f t e r  s o  much sec recy  

you would b e  r e c e i v i n g  p i c t u r e s  of Omar? 

MR. TABAK: I d i d n ' t  h e a r  how many months -- 
MR. FERNANDEZ: Roughly f o u r  o r  f i v e .  

MR. TABAK: I d o n ' t  t h i n k  t h a t  is  t h e  tes t imony.  

THE COURT: I t  would be i n  my judgment more t h a n  a  

yea r .  H e  went t o  Miami i n  February o f  '82,  and r ece ived  

t h e  photographs sometime i n  '83, and I b e l i e v e  one of 

them h a s  a June d a t e  on it. That  may n o t  mean any th ing ,  

b u t  I t h i n k  approximately  more t h a n  a y e a r  would be 

more a p p r o p r i a t e .  

MR. FERNANDEZ: I s t a n d  c o r r e c t e d  a s  t o  t h e  

t i m e  frame, b u t  I a s k  t h e  same ques t i on .  

A Y e s ,  t h a t  i s  a very  good ques t i on ,  and I was 

s u r p r i s e d  indeed when r e c e i v i n g  t h e s e  photographs and 

p a r t i c u l a r l y  when I was t o l d  t h a t  I could  u se  them f o r  

p r e s s  r e l e a s e s  i n  an  ar t ic le ,  and I imagine t h a t  the need 

f o r  p u b l i c i t y  was g r e a t  enough t o  do such a  t h i n g .  

Q I b e l i e v e  t h e  d a t e  is June ,  '83. 

MR. TABAK: Object ion.  There are no s p e c i f i c  
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months i n  ev idence  a t  t h i s  time. 

THE COURT: There i s  a document which b e a r s  t h e  

d a t e .  The w i t n e s s  d i d  n o t  r e c a l l  when h e  r e c e i v e d  it. 

The one  i t e m  t h a t  t h e  c o u r t  showed t h e  w i t n e s s ,  which 

had a misnamed a d d r e s s ,  was da t ed  June,  1983.  

MR. TABAK: Y e s .  However, I b e l i e v e  t h e  d e f e n s e  

h a s  c o p i e s  o f  Government's E x h i b i t s  10 ,  1 4 ,  1 5 ,  1 6  and 17 .  

I have t h e  o r i g i n a l s  h e r e ,  which would i n d i c a t e  a d i f f e r e n t  

d a t e ,  your  Honor. 

THE COURT: Very w e l l .  

Rephrase t h e  q u e s t i o n ,  M r .  Fernandez.  

MR. FERNANDEZ: I w i l l  move on t o  something else, 

your  Honor. 

THE COURT: A l l  r i g h t .  

MR. FERNANDEZ: I have j u s t  a few more. 

THE COURT: A l l  r i g h t .  

Q M r .  L a s s i e r ,  are you p r e s e n t l y  working on a s t o r y  

on Omega 7 a t  t h i s  t i m e ?  

A Not a t  t h i s  t i m e ,  b u t  one never  knows. 

Q That  person i n  the p i c t u r e ,  which I b e l i e v e  is 

A On t h e  photograph? 

Q C o r r e c t .  H e  d o e s n ' t  have c u r l y  h a i r ,  does  he? 

THE COURT: The document i s  i n  ev idence  and 

speaks  f o r  i t se l f .  
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A All I can say is that the photographs I received 

were the same than these. 

Q And the person in the picture has no curly hair 

and no mustache, is that correct? 

A I believe we see both the same thing, and I do 

not see this, what you said. 

Q I am going to show you this person over here and 

his name is Hwnberto. This is not the Humberto you spoke 

to in Argentina, is that correct (indicating)? 

A If I should say yes, what would happen? 

Q Something very good would happen. 

A No. 

Q You are not really sure, right? 

A No. 

Q Did Mr. Ignacio ever give you his last name? 

A I have no remembrance of any other name. 

Q You testified that you were invited by the 

U. S. Government to cometo .our country for this trial, is 

grand jury. 

A Yes. 

THE COURT: Well, what about coming to the trial? 

Did you come here of your own f r e e  will? 

THE WITNESS: I came here voluntarily at the 
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r e q u e s t  o f  t h e  U.  S. Government, who wanted t o  a s k  m e  

some q u e s t i o n s .  

Q 

t h a t  you 

A 

Q 

h e r e ?  

A 

Q 

A 

Q 

And I b e l i e v e  t h i s  is  t h e  second o r  t h i r d  time 

have come v o l u n t a r i l y ?  

T h i s  i s  a mi s t ake .  I t  i s  t h e  f o u r t h  t i m e .  

Who h a s  been paying f o r  your  t r i p s  when you come 

Not m e .  

Our government,  r i g h t ?  

The c o s t s  a r e  reimbursed by t h e  government. 

About how much i s  it c o s t i n g  you p e r  t r i p ?  

THE COURT: I t  is n o t  c o s t i n g  him. H e  s a i d  he  

was re imbursed.  

A I am be ing  reimbursed t h e  c o s t  o f  t h e  t r i p .  

Q That  i n c l u d e s  t h e  a i r  f a r e ,  t h e  h o t e l ,  meals ,  and 

what have you, i n c i d e n t a l s ,  i s  t h a t  c o r r e c t ?  

A 

Q 

c l a s s ?  

A 

Q 

class. 

Y e s ,  t h a t  does  i n c l u d e  a l l  t h o s e  c o s t s .  

A r e  you t r a v e l i n g  t o  t h e  Uni ted  S t a t e s  f i r s t  

N e i t h e r  i n  t h e  Concorde n o r  on f i r s t  c l a s s .  

Oh, t h e  Concorde -- 
I 

THE COURT: N e i t h e r  i n  t h e  Concorde nor  on f i r s t  

T o u r i s t ?  

THE WITNESS: T o u r i s t  c l a s s .  
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Q How much have the costs which you have been 

reimbursed been so far? 

A I just tell you frankly I am not an accountant 

and I am a journalist and I can't remember. 

Q But you have received checks? 

A Yes. I advance the money for my trip, I receive 

a check here, which I then cash. 

MR. FERNANDEZ: Thank you. 

THE WITNESS: Thank you. 

REDIRECT EXAMINATION 

BY MR. TABAK: 

Q Mr. Lassier, when you last came to the United State 

at the United States Government's request, do you recall 

a particular incident with the nice lady who gives the 

reimbursements? 

A Yes. 

Q Briefly,what was that? 

A xt is that I apologize, it is a little ridiculous 

to speak of this, but we claimed some taxes and some costs 

that- were not ~ - e ~ ~ s e & , -  they refused -to re_imbu_rse - it-. - - 

Q Was there also some problem about the hotel bill? 

A Yes. These are sordid details, and I apologize 

for them, but she questioned that the cost of the hotel was 

too high and she didn't want to pay. 

Q Had you booked that hotel yourself? 
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A C e r t a i n l y  no t .  

Q Do you know what the l e g a l  r a t e  is  t h a t  you have 

been r e c e i v i n g  f o r  room and board? 

THE COURT: I n  New York? 

Q I n  New York, from t h e  marsha l s?  

MR. AGUILAR: I o b j e c t  t o  t h e  form o f  t h e  q u e s t i o n ,  

your  Honor. 

MR. TABAX: I withdraw t h e  q u e s t i o n ,  

THE COURT: Very w e l l ,  

Q M r .  Lassier, h a s  it been conven ien t  schedule-wise 

f o r  you t o  be  h e r e  today?  

THE INTERPRETER: H a s  he  been inconvenienced? 

THE COURT: Has it been conven ien t  f o r  you t o  be 

h e r e  today  o r  i nconven i en t ?  

THE WITNESS: I f  I have t o  be  q u i t e  f r a n k ,  I 

. m u s t  t e l l  you t h a t  i t  was a g r e a t  inconvenience ,  because  

w e  came from t h e  Gulf o f  P e r s i a  and t h e  S t r a i t s  of  Hormuz. 

On F r i d a y  n i g h t ,  w e  had t o  write a r e p o r t ,  and on Sunday 

morning I had t o  l e a v e  f o r  t h e  Uni ted  S t a t e s .  

- - - - -  @ - - -  - - - - - - - - - - -  Is it a l s o  f a i r  t o  s ay  t h a t  a l t hough  you had 
. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  

- - - - -  - - - - - -  - - - -  

p r e v i o u s l y  come o f  your  own accord ,  t h a t  you w e r e , g i v e n  a 

subpoena f o r  your  t r i a l  t e s t imony?  

A Y e s , i t  was an  o f f i c i a l  subpoena. 

MR. TABAK: No f u r t h e r  q u e s t i o n s .  
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RECROSS EXAMINATION 

BY MR. FERNANDEZ: 

Q A s  a r e s u l t  o f  your  d e a l i n g s  w i t h  t h e  n i c e  l a d y ,  

are you a better bookkeeper  t o d a y  t h a n  youw,ere two months 

ago?  

MR. TABAK: I o b j e c t  on t h e  b a s i s  t h a t  t h a t  is  

n o t  t h e  t e s t i m o n y  a b o u t  what t h e  problem was. 

THE COURT: L e t ' s  see what h i s  answer is. 

A I a m  a f r a i d  I s h a l l  a lways  be a v e r y  bad 

a c c o u n t a n t .  

MR. FERNANDEZ: Nothing f u r t h e r .  

MR. TABAK: Nothing f u r t h e r .  

THE COURT: Thank you. You are excused.  

(Witness  e x c u s e d )  

THE COURT: W e  w i l l  t a k e  o u r  luncheon recess 

a t  t h i s  time. Would it be c o n v e n i e n t  t o  be back a t  2:10? 

W e  w i l l  t a k e  a  one-hour luncheon recess, r e t u r n  

a t  2:lO. P l e a s e  do n o t  d i s c u s s  t h e  c a s e  among y o u s e l v e s ,  

and  -.con-tinue t o  keep  a n  open mind. 

Counsel  are excused f o r  t h e  luncheon recess. 

(Luncheon recess) 
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Bernhardt  - c r o s s  1 8 4 6  

I t  was something I read .  

MR. FERNANDEZ: No f u r t h e r  q u e s t i o n s .  

MR. GREEN: No r e d i r e c t  examination,  your  

THE COURT: You a r e  excused,  M s .  Bernhardt .  

(Witness excused.  ) 

MR. GREEN: Government c a l l s  J u s t o  Rodriguez. 

- - 

R O D R I G U E Z - M O N T E N E G R O ,  ,.. _ ..eh -* . .." A - . i * .  

c a l l e d  a s  a w i t n e s s  by t h e  Government, be ing  f i r s t  

du ly  sworn through t h e  i n t e r p r e t e r  ( I s o l i n a  Bernhardt)  

t e s t i f i e d  a s  fo l lows :  

THE COURT: I would once aga in  remind t h e  

i n t e r p r e t e r  t h a t  s h e  has  p rev ious ly  been sworn t o  i n t e r -  

p r e t  a c c u r a t e l y  and f a i r l y .  

THE INTERPRETER: Y e s ,  sir. 

DIRECT EXAMINATION 

BY MR. GREEN: 

Q M r .  Rodriguez, where were you born? 

A (Through t h e  i n t e r p r e t e r )  I n  t h e  C i t y  of 

Cien Fuegos, Cuba. 

Q Did you go t o  school  i n  Cuba? 

A Y e s ,  sir.  

Q U n t i l  what age? 

A U n t i l  I was twenty-one. 
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Q 

school?  

A 

of Havana. 

Q 

A 

Q 

A 

c a t t l e  was 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

Rodriguez-Montenegro - d i r e c t  1847 

What d i d  you s tudy  i n  your l a s t  y e a r s  i n  

I s t u d i e d  law f o r  two y e a r s  a t  t h e  u n i v e r s i t y  

When you l e f t  school ,  what d i d  you do? 

I went t o  work t o  a farm owned by my family .  

And what t ype  of farm was t h a t ?  

It was a farm where sugarcane was grown and 

r a i s e d .  

Were you marr ied i n  Cuba? 

Y e s ,  s ir .  

I n  what yea r?  

I g o t  mar r ied  i n  1954. 

Did t h e r e  come a t i m e  i n  Cuba t h a t  you joined 

a p o l i t i c a l  group? 

A Y e s ,  s ir .  

Q When was t h a t ?  

A That  was i n  1954. 

Q What was t h e  name of t h a t  group? 
' / R  f , + , , , z  E-57. :., ,; : ,-, ... 

A V i c t o r i a  Es tud ien t e s  Revolucionario.  

Q What was t h e  n a t u r e  of t h a t  group? 

A To overthrow t h e  tyranny of Fu lenc io  B a t t i s t a .  

Q And what was your r o l e  i n  t h a t  group? 
Pit* I . 1.. ' 

A I was an o f f i c e r  f o r  t h e  t r o o p s  of t h e  V i c t o r i a  
--c.,* .T 

._._ l l _ _  * * .  1 . 1 ^ . - 1 ) * 1 - 1 - -  ".- l----rml--.-. "--  - ,_- .̂I.T 

E s t u d i e n t e s  Revolucionario.  
""--**'w+ ".* * r  ...,- .r.,,,-. .. - -.- - __--I--. A 
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Q Was t h a t  a  m i l i t a r y  o f f i c e ?  

A Y e s .  

0 Now, were your group and o t h e r  groups success- 

f u l  i n  overthrowing B a t t i s t a ?  

A Yes, s ir .  

Q And who came t o  power a f t e r  B a t t i s t a ?  

A Unfor tuna te ly ,  F i d e l  Castro .  

Q When was t h a t ?  

A I n  1959. 

Q What was your view of t h a t ?  

A My view was t h a t  w e  have fought  f o r  t h e  freedom, 

e q u a l i t y  and brotherhood, and a l l  t hose  r i g h t s  were denied 

t o  our  people. 

Q Was t h e r e  any k ind  of group t h a t  you joined 

because of your oppos i t i on  t o  Cas t ro?  

A Yes. 

Q What was t h a t ?  

A MRR. 

Q What does t h a t  s t and  f o r ?  

A Movimiento - -- *-.-.. a * ._, _-., .. de  R e c q e r a c i o n  .,+ Revolucionario.  - .- , f - .. . 
% " . .  

Q What was your r o l e  i n  t h e  MRR? 

A I was 
_I-- _- r d i n a t o r  f o r  we sou the rn  

a r e a  of Las V i l l a s .  
,we- -e..-.. **.,.a ?, + , 

Q What type  of group was t h e  MRR? 

A It  was a  m i l i t a r y - p o l i t i c a l  group. 
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Q What t y p e  of m i l i t a r y  a c t i o n  d i d  t h e  MRR p l a n ?  

A An u p r i s i n g  i n  t h e  h i l l s  of Ecamary. 

Q Did any th ing  happn t o  you d s  a  r e s u l t  of your  

membership i n  t h e  MRR? 

A Cuba 's  G-2 was t r y i n g  t o  quench t h e  u p r i s i n g .  

I was a r r e s t e d ,  t o g e t h e r  w i t h .  t h i r t y  o t h e r  comrades ,* , and  .--.--,., "*. .. - - ." 

w e  w e r  . e "I *..*.., nced t o  t h i r t y ,  twenty  a n d - f i f t e e n  y e a r s  

of f o r c e d  l a b o r  a t  t h e  Male C o r r e c t i o n a l  I n s t i t u t i o n  i n  

I s l a  d e  P inas .  

MR. FERNANDEZ: May w e  have a  t i m e  frame o r  a  

d a t e  f o r  t h i s ?  

MR. GREEN: I was about  t o  do t h a t .  

Q M r .  Rodriguez,  when was it t h a t  you were 

a r r e s t e d ?  

A I was a r r e s t e d  on November 26, 1960. . . A  " -  . " , T  - 

Q And what  s en t ence  d i d  you i n  p a r t i c u l a r  r e c e i v e ?  

Q Did you have any c h i l d r e n  a t  t h e  t ime? 
- - -  - - - - - -  

A Y e s .  

Q And was t h a t  a  boy o r  a g i r l ?  

A A boy. 

Q How o l d  was h e  when you were a r r e s t e d ?  

A F i v e  y e a r s .  

Q Now, d i d  any th ing  happen t o  your  family as a 
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r e s u l t  of your a r r e s t  and convic t ion?  

A 411 our  p r o p e r t i e s  were se i zed .  

Q Now, you s t a t e d  t h a t  you were sentenced t o  

fo rced  l abor .  What type  of work were youerequired 

t o  do? 

A 

work. 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

f o r  t h a t ?  

A 

Q 

I n  my p a r t i c u l a r  c a s e  I was t o  do a g r i c u l t u r a l  

Did you r e c e i v e  any money f o r  t h e  work you d id?  

No, sir. 

How d i d  your wi fe  support  h e r s e l f  and your son? 

My wife  began t o  work a s  a  teacher .  

What d i d  she  teach? 

Spanish. 

And what were h e r  p a r t i c u l a r  q u a l i f i c a t i o n s  

My wi fe  has  a  Ph.D. i n  education.  

How o f t e n  were you a b l e  t o  see your wife  and 

son when you were i n  p r i son?  

A Every t h r e e  o r  f o u r  months. 

- - - - - - - - 

Q H o w - l m q - d i d - ~ c h - v i s i t  -last? - - - - - - - -  

- - - - - - - - - - - - - - - - 

A Half a  day. 

Q While you were i n  p r i son ,  d i d  t h e r e  come a t ime 

t h a t  your son l e f t  Cuba? 

A Yes. 

Q When was t h a t ?  

SOUTHERN DISTRICT REPORTERS. US. COURMOUSE 
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A I t  was i n  A p r i l  of  '69. 

Q How d i d  h e  l e a v e ?  

A Through qhe  C a t h o l i c  church .  

Q And where d i d  h e  go t o ?  

A H e  went t o  Spa in .  

< 

Q And from t h e r e  where d i d  h e  go? 

A H e  went  t o  t h e  Uni ted  S t a t e s ,  where h i s  m a t e r n a l  

g r a n d p a r e n t s  w e r e  l i v i n g  and t h e  ister o f  my w i f e .  

Q Did a n y t h i n g  happen t o  your  w i f e  as a r e s u l t  

of y o u r  s o n ' s  l e a v i n g  Cuba? 

A She was f o r b i d d e n  t o  c o n t i n u e  working a s  a 

t e a c h e r ,  and s h e  a s  s e n t  t o  work t o  a f a c t o r y  f o r  audio-  

v i s u a l  r e s o u r c e s  f o r  e d u c a t i o n a l  purposes .  

Q How would you d e s c r i b e  y o u r  l i v i n g  q u a r t e r s  

on t h e  farm where you were impr isoned?  

A I t h i n k  t h a t  t h e  h o n o r a b l e  j u r y  and t h e  p u b l i c  

s h o u l d  remember h a v i n g  s e e n  one t h r o u g h  t h e  movies o r  on 

t e l e v i s i o n ,  what a  Nazi  c o n c e n t r a t i o n  camp i s  l i k e ,  and  

u n f o r t u n a t e l y  t h a t  i s  what  w a s  happening i n  my mother- 

 and.--------------_^^^^^^^^^^^^^^^^^^^ - - - - -  

Q And w e r e  you k e p t  under  guard  a t  that  t ime?  

A Yes, sir. 

(Continued on t h e  n e x t  page . )  
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Q Wha 
"...W -- 

A I was r e l e a s e d  i n  1976 .  *-.,-..-~- .' . , " , . J ,  , . 

Q Why w e r e  you r e l e a s e d  b e f o r e  your twenty-year  

s e n t e n c e  was completed? 

A Because I was e l i g i b l e  under a law whereby 
--*-.--. ." ". . a " > ,  

when you s e r v e  a f i f t h o f  your  s e n t e n c e ,  you w e r e  
, .*- ,-....,- ?. rn --. - .... . 

r e l e a s e d  on p r o b a t i o n ,  and r e g a r d l e s s ,  it was an  e scape  way 
. I r ..*I , $ 

t o  d e c r e a s e  t h e  e x c e s s i v e  amount o f  p r i s o n e r s  t h a t  w e r e  i n  

Cuba a t  t h a t  t i m e .  

Q A t  t h a t  p o i n t ,  had you s e rved  s i x t e e n  y e a r s  

o f  you r  s en t ence?  

A Y e s ,  sir. 

Q What d i d  you do i n  Cuba a f t e r  you w e r e  r e l e a s e d ?  

A I began t o  work f o r  a  company under  t h e  

M i n i s t r y  of  Food. 

Q Did t h e r e  come a t i m e  t h a t  you were al lowed t o  

l e a v e  Cuba? 

A Y e s ,  s ir .  

Q What y e a r ?  

Q Why w e r e  you a l lowed t o  l e ave?  

A Because t h e  Committee o f  t h e  75  reached  

an  agreement w i t h  F i d e l  C a s t r o  whereby he g r a n t e d  a 

p o l i t i c a l  amnesty. 

Q With whom d i d  you l e a v e  Cuba? 
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A With my wife and with my father, may God rest his 

soul. 

Q Where did you go? 

A I went to live with my son -- excuse me, mx 

wife and I went to live with our son,and my father was ---. ---- --..- 

living with my sister. 
I ._. r..-Y..-. - I *^",__ , * ,* 

In what city? 

Q Have you continued to live in Miami since that 

time? 

A Yes, sir. 

Q What was your first job in Miami? 

A As a picker in a pharmacy. 

Q Was that a worker on an assembly line? 

A Yes, sir. 

Q What job do you presently have? 

A At the present time, I am working as a gardener 
----- 1- -- 4 - 1 1  -- - -- .1 - .--__ " _ " . " . ̂*  I , . " - 

at the Doral-Country Club in Miami. 
. .--- - -.-- . a  ..<. - .. 

Q Mr. Rodriguez, are you familiar with a group 

called Omega 7? 

A Yes , sir. 

Q Sometime after you left your job at the 

pharmaceutical company, did you become a member of 
*.W,+."*-,rr . a, . - . . ., -l  ' t Irr rmr --rr - - - ? 

A Yes, sir. 
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Q When was t h a t ?  

A I n  J u l y  o f  1981. 
..--**...*.? ...* .3.,  5 

Q Who was t h e  l e a d e r  o f  Omega 7? 

A My comrade and f r i e n d ,  Eduardo Arocena. 

Q By what  name d i d  you know M r .  Arocena? 

By "Vic to r . "  

Q D o  you know why h e  used t h e  name V i c t o r ?  

A Because it i s  h i s  second g i v e n  name. 

Q Do you see M r .  Arocena i n  t h e  cour t room 

t o d a y ?  

A Y e s ,  s ir .  

Q Would you t e l l  t h e  j u r y  where h e  i s  s i t t i n g  and 

what  h e  i s  wear ing?  

A Behind t h e  p r o s e c u t o r ,  M r .  Tabak. H e  i s  

wear ing  a g r a y  s u i t .  

MR. GREEN: May t h e  r e c o r d  r e f l e c t  t h a t  the 

w i t n e s s  h a s  i d e n t i f i e d  the defendan t  Eduardo Arocena? 

THE COURT: Y e s .  

Q B e s i d e s  M r .  Arocena, who a r e  t --- ---..... .. - ,._ ., -_, / _  _ .-. . . -I,L * I  " W  - I ,  " ' 
s o f  

Omeea 7 t h a t  you worked w i t h ?  
.,L *-I=--. .+.1*.I1.._, _ < 

A Gerardo  +.. , Necuse, I g n a c i o  Gonzalez,  and Nes to r  Gomez. 

Q Were you a f t e r  c o n t a c t e d  by t h e  FBI c o n c e r n i n g  

Omega 7? 

A Y e s ,  sir. 
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the FBI? 

Q D e FBI were 

a member of Omega 71 
. r l . * w U l - r . r . L  " 

Q Did you tell them the truth about Omega 7? 

A NO, sir. 

Q Why not? 

A To protect my comrades, 

Q 'When was the next time you were contacted by 
-.IIII.I-...I".LI""YI . - I ", * I .ii i,-I^ * " .. 

A In December of 1982. 
-"-**m...m.."* b. ,- w. 

Q What was Mr. Arocena's status at that time? 

A He was a fugitive. 

Q What were you doing in December of 1982 with 

respect to Mr. Arocena? 

A What I was entitled to do, to protect him, 

Q Where was it that the FBI spoke to you in December 

of 1982? 

A At my home. 

Q On that day, did you tell the FBI the truth 

about Omega 7? 

A No. 

Q Did anything happen while you were talking with 

teh FBI that day? 

SOUTHERN DISTRICT REPORTERS. U.S. COURTHOUSE 
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A Y e s .  

THE COURT:  kt t h e  r eco rd  r e f l e c t  t h a t  w e  have 

a s u b s t i t u t i o n  o f  i n t e r p r e t e r s .  M s .  Zeva l los  i s  now 

s u b s t i t u t i n g  f o r  M i s s  Bernhardt .  

You may proceed.  

Q 

t o  you a t  your home? 
+ . + .  . .  

A 

Q And a r e  you r e f e r r i n g  t o  M r .  Arocena? 

A M r .  Arocena. 

Q What happened then? 

A I a l e r t e d . h i m t o  t h e  f a c t  t h a t  a t  t h a t  moment 

two FBI a g e n t s  w e r e  i n  my home and t h a t  t hey  were 

proposing -- o r  t hey  were exp la in ing  t o  m e  t h e i r  need 

t o  see him. 

Q Why d i d  you a l e r t  M r .  Arocena o f  t h a t ?  

A Because I had t o  p r o t e c t  him and I d i d  n o t  want 

them t o  j o i n  m e  i n  t h e i r  minds w i th  Omega 7 a t  t h a t  

moment -- t o  connect  m e  w i th  Omega 7 a t  the moment -- 
- - - - - -  - - - - - -  - - - - - - -  - - - - - -  

because t h a t  would n o t  h a v e  been -of- any -aid t -o m y  comrade,  

V ic to r .  

Q I n  1983, w e r e  you subpoenaed t o  appear b e f o r e  a 

f e d e r a l  grand ju ry  i n  New York? 

THE INTERPRETR: I d i d n ' t  hea r  t h a t , s i r .  

THE COURT: I n  1983, were you subpoeneed t o  appear  
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before a federal grand jury in New York? 

A Yes, sir. 

Q Did you testify? 

A Yes, sir. 

Q How many times did you testify before the grand 

jury in 1983? 

A On two separate occasions. 

Q In what building was that grand jury? 

A In this same building. 

Q When was the first time that you testified before 

the grand jury? 

A The first time was in April of ' 8 3 .  

Q The first time you testified in the grand jury, 

did you tell the truth? 

A No, sir. 

Q Why not? 

A To protect myself and to protect my comrades. 

Q Did you appear before the same grand jury a 
* . _ ^  .- ..1 1 . I  . . 

second time, in June of 1983? 
-,-.--- -- - -. ---.." 

- A  Y e  st sir. 

Q When you testified the second time, did you start 

out telling the truth? 

A No. 

Q Did something happen while you were testifying? 

A Yes, sir. 
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Q What happened? 

A -.~% The .- p r o s e c u t o r ,  M r .  Tabak, he  p l aced  a t a p e  on a 

c a s s e t t e  . .  r e c o r d e r ,  , and I r e a l i z e d  t h a t  e v e r y t h i n g ,  a l l  

t h e  l ies  I had s a i d  b e f o r e ,  t h e y  knew t h e  t r u t h  about  

c ided  t o  t e l l  t h e  t r u t h  about  -- .- - --- . --- - - 

what was on t h e  t a p e ,  and I a l s o  admi t ted  t h a t  I had l i e d  - -*, , - .. - . -.. < . 

prev ious ly .  - .-%I..UI _ b 

Q Was t h e r e  a conve r sa t i on  on t h e  t ape?  

A Y e s ,  sir. 

Q . And who was t h a t  conve r sa t i on  between? 

A I t  was a conve r sa t i on  between V i c t o r  and myself .  

Q Do you know where t h e  government g o t  t h a t  t a p e ?  

A I imagine t h e y  must have i n t e r c e p t e d  some phone 

t h a t  w e  were us ing  a t  t h a t  t i m e .  

Q Did you see whether t h e  p rosecu to r  had any o t h e r  

t a p e s  a t  t h a t  t ime? 

A H e  had q u i t e  a few o t h e r  t a p e s  on t h a t  occas ion .  

Q A f t e r  you l e f t  t h e  grand j u r y ,  d i d  you m e e t  

w i th  F B I  a g e n t s  aga in  i n  Miami? 

A Y e s ,  sir. 

Q A f t e r  t h a t t i m e ,  d i d  you, M r .  Necuse and 
-----. .cx."---. .""ll l lr . , * .  .ll-.Ie "...-l., # I C  , 

M r .  Gomez have any d i s c u s s i o n s  about  coope ra t i ng  w i th  t h e  

government? 
1 ~ ~ 1 1 1  - b X  41 

A Y e s ,  s ir ,  w e  L . d i d .  l- .a* Yes,sir, w e  d i d ,  w e  he ld  

some conve r sa t i on  about  t h e  p o s s i b i l i t y  of r each ing  an 
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honorable and honest agreement with the Government of the 

United States of America. 

Q Did you enter into an agreement after that? 

A Yes, sir. 

Q With the government? 

A Yes, sir. 

Q What did you agree to do? 

A We agreed to tell the truth and only the truth, 

and to testify at any place that the government might 

wish us to do so. 

Q Did you also agree to plead guilty to something? 

A Yes, sir. 

Q What do you understand the maximum possible 

penalty to be for the charge to which you agreed to 

plead guilty? 

A Five years in jail and $10,000 in fine. 

Q What did the government agree to do with respect 

A Not only as to the crimes that they could have 

accused us, but also any other crimes that might come 

to lightas a result of these investigations into the affai 

of Omega 7. 

Q Did the government agree not to prosecute you 

for those other crimes? 

A Yes,sir, that is correct. 
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Q Did t h e  government a l s o  a g r e e  t o  make your 

c o o p e r a t i o n  known t o  t h e  s e n t e n c i n g  judge? 

A Tha t  is  c o r r e c t .  

Q A f t e r  e n t e r i n g  i n t o  t h a t  agreement ,  d i d  you i n  

p l e a d  g u i l t y  t o  consp i r acy  t o  commit bombings? 

Y e s .  

I n  what f e d e r a l  d i s t r i c t  did you p l e a d  g u i l t y ?  

I n  Miami, b e f o r e  a F o r t  Lauderdale  judge. 

Have you been s en t enced  y e t ?  

No, sir. 

When d i d  you f i r s t  m e e t  M r .  Arocena? . -.. .--......- -. 

Where d i d  you meet him? -.- < 

I n  t h e  home o f  a f r i e n d  of  mine. 
' . .  

What i s  t h a t  f r i e n d ' s  name? 

J o s e  Lopez. - 

Home L i f e  I n su rance  Company? 
.-..a--- ---.0-*&'*--8% .,", 

A Y e s ,  sir. 

Q When was t h a t ?  

A I n  June  o f  1981. 
->.. . - . . 

Q What was your  p o s i t i o n  a t  t h a t  company? 

A They were t r a i n i n g  m e  t o  become an  i n s u r a n c e  

salesman.  

How d i d  you g e t  t h a t  job? 
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A My friend Victor recommend me. 
,.* , --- - 6 .  

Q To * .  whom .. did he recommend you for that job? 

A To Ignacio Gonzalez. 
L...l,*b... - I I 

Q Was Mr. Arocena working at that company? 

A yes, sir. 

Q In what position? 

A I think the same position that I was holding, 

but I am not too sure, but I do know that he worked 

there. 

Q Did . - <  any other members .*. . . .. of Omega H -. 7 work there? 

A Yes, sir. 

Q Who? 

A Gerardo Necuze. 
.DM*4* .n ( r r * ,  . 

A Who was it that asked you to join . ' Omega 7? 

A Gerardo Necuze. 

Q Why did you stop working at Home Life Insurance 

Company? 

A Because afterwards a company was organized which 
. . 

was called Financial Consultants of America, and we all -. .". .\. W," . Y - 

went to , .  work .- there. 

Q Who was it who went to work there? 

A Those of us who went to work there were Ignacio 

Gonzalez, Gerardo Necuze, Victor, Nestor Gomez and myself, 

Q Did there come a time after.,you became a member oj 

Omega 7 that you were asked to conduct a surveillance of 

SOUTHERN DlSTRlCT REPORTERS. U.S. COURTHOUSE 
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somebody? i 

A Yes, sir. 

Q Who asked you to conduct the surveillance? 

A It was discussed among all of us in the office, 

and then Ignacio Gonzalez, Eduardo Arocena and Mr. Necuze 

asked Nestro Gomez and myself to carry out that 

surveillance. 

Q Who was the first person youwere asked to do a -..---.., .-_.. - --. - -,-  . . . 

surveillance of? 
---LY--* "P. ,XI" * I - . 

A A man who was known as LaNovia. That man was .. < . .  . t 

considered to be a Castro agent who was trafficking in 

drugs and that he was connected with Cuba and with the M-19 

in Colombia. 

Q What, if anything, did Mr. Arocena tell you to 

do with respect to the man who was referred to as LaNovia? 

A To check him out, to try to find him in different 

places that we were given, and that we were told about, 

and to let him know when we saw him. 

Q What, if anything, did Arocena tell you asto how yo 

could recognize that man? 

A They gave us the physical description of this 

person and also they gave us a photo, a picture, but it was 

a Xerox copy and it was not clear at all. 

Q Did you and Mr. Gomez make efforts to find that 

person? 
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A Y e s ,  s ir .  

Q When you were wi th  M r .  Gomez what, i f  any th ing ,  

d i d  he  do? 

A W e  k e p t  watch on t h e s e  p l a c e s  w e  had been t o l d  

abou t ,  and w e  checked o u t  t h e  c a r s  t h a t  w e  thought  

belonged t o  t h i s  person and then  w e  made a r e p o r t  on what 

l i t t l e  we had been a b l e  t o  do i n  t h o s e  few days  i n  which 

w e  had been s u r v e i l l i n g  LaNovia. 

Q Did anybody t a k e  photographs? 

A Y e s , s i r .  

Q Who was t h a t ?  

A Nestor.  

Q Did you e v e r  f i n d  t h e  man who was r e f e r r e d  t o  

a s  LaNovia? 

A W e  never  saw him. 

Q Did t h e r e  come a t ime t h a t  M r .  Arocena asked you 

t o  look f o r  a second man? 

A Y e s ,  s ir ,  

Q By what name was he r e f e r r e d  t o ?  

A C a s t i l l o ,  

Q Did you e v e r  - f i n d  ..him? 

A W e  never  found him, 

Q About how many t i m e s  d i d  you look f o r  him? 

A W e  looked f o r  him f o r  s e v e r a l  -- I d o n ' t  know t h e  

e x a c t  t i m e ,  b u t  it was q u i t e  some t i m e ,  and then  a f t e rwards  
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Ignacio Gonzalez informed us that this man was in jail 

and then we stopped trying to surveil him. 

Q Were there other people you looked for also? 

A Two of--them. 

Q By what names were they referred to? 

A One man we knew, lor was referred to as ."Margarita, " 

and the other one was8!The Pilot." 

Q Mr. Rodriguez, I have shown you what has been 

marked for identification as Government's Exhibit 903. 

Do you recognize that tape? 

A It is a tape. 

Q Do you recognize that particular tape? 

A Yes. This tape I listened to on the 2nd of this 

month, on the second day of this month, and I wrote 

down something here in my own handwriting so I could 

identity it and, besides, I signed it. 

Q What is contained on that tape? 

A It is about the surveillance of Castillo. 

Q Is there a conversation on that tape? 

A Yes, sir. 

Q Who is that a conversation between? 

A Between Eduardo Arocena and myself. 

Q Is that tape a fair and accurate recording of 

the conversation * that you had with Mr. Arocena about Cast ill 

on or about December 26, 1981? " .  . .-A. 
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A Y e s ,  sir. 

Q During t h a t  conve r sa t i on ,  d i d  you r e f e r  t o  

No. 1 and No. 2? 

A Y e s ,  sir. 

Q What were t h o s e  r e f e r e n c e s  t o ?  

A Those two numbers r e f e r r e d  t o  t h e  twoposs ib le  

p l a c e s  where w e  cou ld  f i n d  M r .  C a s t i l l o .  One would be 

h i s  own home, and t h e  o t h e r  was h i s  b r o t h e r ' s  home. 

(Continued on n e x t  page) 
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Q How do you a l s o  r e f e r  t o  Monte d u r i n g  t h a t  

c o n v e r s a t i o n ?  

A Monte, I b e l i e v e ,  o r  t h o u g h t ,  was a n  i n t i m a t e  

f r i e n d  of  M r .  C a s t i l l o .  

MR. GREEN: Government o f f e r s  E x h i b i t s  903  and 

903-T f o r  i d e n t i f i c a t i o n .  

MR. AGUILAR: No o b j e c t i o n .  

THE COURT : Received.  

MR. GREEN: With t h e  C o u r t ' s  p e r m i s s i o n ,  I 

w i l l  .Government 's E x h i b i t  903 and d i s t r i b u t e  c o p i e s  

o f  t h e  t r a n s l a t i o n ,  which i s  903-T. 

THE COURT: Very w e l l .  

(Tape was p layed .  ) 

THE COURT: M s .  B e r n h a r d t  w i l l  r e t u r n  now t o  

r e p l a c e  M s .  Z e v a l l o s  a s  t h e  i n t e r p r e t e r .  

BY MR. GREEN (Cont inu ing)  : 

Q During t h e  c o n v e r s a t i o n  t h a t  w e  j u s t  l i s t e n e d  

t o ,  was t h e r e  a r e f e r e n c e  t o  Gordo? 

A Y e s .  

Q -..__ Who i s  __  Gordo? ._ - I. 

A N e s t o r  Gomez. 
^ - 1 1 1  . . % ." .. I 

Q L e t  m e  d i r e c t  y o u r  a t t e n t i o n  t o  Septmber of 

1981. Did t h e r e  come a  t i m e  when you m e t  w i t h  M r .  Gomez 

and M r .  Gera rdo  Necuze a t  a shopping c e n t e r ?  

A Y e s .  
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Q Where was t h a t ?  

A I n  f r o n t  of t h e  r a c e t r a c k  i n  M i a m i .  

Q How d i d  you g e t  t h e r e ?  

A I n  my c a r .  

Q How d i d  t h e  o t h e r s  g e t  t h e r e ?  

A I n  t h e i r  r e s p e c t i v e  c a r s .  

Q What happened a f t e r  t h e  t h r e e  of you met a t  

t h e  park ing  l o t ?  

THE COURT: That  i s  t h e  dog t r a c k .  

A . We -L_.___ took a". . l a garbage tank ,  a smal l  gas  t ank  l i k e  

t h e  - .- .. ones ,.-, -.- -.. you u s e  f o r  barbecuing,  a g a l l o n  of g a s o l i n e  and 

a number . x v  , y of o l d  papers ,  and t h a t  was placed i n  t h e  t r u n k  

of N e s t o r ' s  c a r .  - . '  . '  

Q Did you t h e n  go some p lace?  

A a r a t e l y  t o  t h e  o f f i c e s  of 

m i .  

Q Who went t o  t h e  Repl ica  Magazine's o f f i c e ?  

A Nestor  Gomez and myself.  

Q What happened when you go t  t h e r e ?  

A Wh-ile I was keeping watch, Nestor  p laced  t h e  

garbage can wi th  eve ry th ing  t h a t  I mentioned p rev ious ly ,  

and he proceeded t o  i g n i t e  it. 

Q And a f t e r  he lit i t ,  what d i d  he  do? 

A We bo th  ran  away. 

Q Le t  -.. - . m e  - d i r e c t  your  a t t e n t i o n  t o  around February 
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Did commit any a c t s  v i o l e n c e  du r ing  

t h a t  month? 

A Y e s ,  s i r .  

Q What d i d  you do? 

A I s h o t  w i th  a machine-gun t h e  g l a s s  windows - * .  -*.. 

of x "  t h e  A* A-...,. - .*. - . ...,, pharmaceut ica l  . s t o r e  by t h e  name of Ebene 

Hia leah ,  M i a m i .  .-- ..^rir.?n,.-*.,.L *.W^,. . ",r...l..r .. . .r 

Q A few days  b e f o r e  t h a t ,  d i d  you meet wi th  

M r .  Arocena? 

A Yes, s ir .  

Q Who e l s e  was a t  t h a t  meeting? 

A Nestor  Gomez was p re sen t ,  and I d o n ' t  remember 

whether Gerardo Necuze was t h e r e .  

Q 

A 

Q 

A 

c o c k t a i l s .  

Q 

A 

Did you have a conversa t ion  a t  t h a t  t ime? 

Y e s ,  sir. 

What was s a i d ?  

I t  was r e f e r e n c e  p repa r ing  some Molotov 

For what purpose? 

For  purposes of any ope ra t ion  t h a t  w e  might do 

i n  t h e  f u t u r e .  

Q A few days  a f t e r  t h a t  meeting d i d  you r e c e i v e  

a t e lephone  c a l l  from M r .  Arocena? 

A Yes, sir .  

Q What d i d  you say t o  him and what d i d  he  say 
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t o  you? 

A Arocena and I spoke i n  a  v e i l e d  manner a b o u t  

t h e  Molotov c o c k t a i l  and about  an o p e r a t i o n  t o  be 

c a r r i e d  o u t .  

Q Did you a r r a n g e  any l a t e r  mee t ings?  

A Y e s ,  sir. 

Q And when was t h a t  meet ing f o r ?  

A For  t h a t  same day. 

Q L e t  m e  d i r e c t  your  a t t e n t i o n  t o  Government's 

E x h i b i t  902 f o r  i d e n t i f i c a t i o n .  Do you recognize  t h a t  

t a p e ?  

A Y e s ,  sir. 

Q What i s  con t a ined  on t h a t  t a p e ?  

A Tha t  t a p e  c o n t a i n s  t h e  conve r sa t i on  a b o u t  t h e  

Ebenezer o p e r a t i o n .  

Q Is t h a t  a  t a p e  of  t h e  c o n v e r s a t i o n  you were 

j u s t  t e s t i f y i n g  about?  

A Y e s ,  s i r . .  

Q How do you r ecogn ize  i t ?  

A Because I wro te  something on it. 

d a t e  when I l i s t e n e d  t o  it, and I a l s o  p u t  my 

on it. 

Q And i s  Government's E x h i b i t  902 a 

a c c u r a t e  r eco rd ing  of t h e  conve r sa t i on  you had 

M r .  Arocena on February  1 0 ,  1982? 
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A Y e s ,  s ir .  

Q A t  t h e  beginning of t h a t  conversat ion is  t h e r e  

t h e  vo ice  of a  woman? 

A Y e s ,  sir. 

Q And who i s  she? 

A My wife .  

Q During t h a t  conversat ion do you r e f e r  t o  

E l  ,Narison? 

A Y e s ,  sir. 

Q Whom is t h a t  a  re ference  t o ?  

A Gerardo Nacuze. 
""**.,- . . %  

Q During t h e  converxation do you a l s o  r e f e r  t o  

o y s t e r  c o c k t a i l s ?  

A I th ink  it was about  shrimp c o c k t a i l .  

Q And what i s  t h a t  a  re ference  to?  

A I n s t e a d  of shrimp c o c k t a i l ,  r e fe rence  was made 

t o  Molotov c o c k t a i l .  

MR. GREEN: Government o f f e r s  Exh ib i t s  902 and 

902-T f o r  i d e n t i f i c a t i o n .  

THE COURT : Received. That is  February 20? 

MR. GREEN: 1982. 

MR. AGUILAR: No ob jec t ion .  

THE COURT: Received. 

(Government's Exhib i t s  902 ant 02-T f o r  

i d e n t i f i c a t i o n  were received i n  evidence.)  
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MR. GREEN: With t h e  C o u r t ' s  permiss ion t h e  

Government w i l l  p l ay  t h e  t a p e  and d i s t r i b u t e  t h e  t r a n s -  

l a t i o n .  

(Tape was p layed . )  

BY MR. GREEN (Continuing) : 

Q M r .  Rodriguez,  d i d  you meet w i t h  M r .  Arocena 

t h e  n i g h t  of t h i s  conve r sa t i on?  

A Y e s ,  sir. 

Q Where d i d  you meet? 

A On t h e  driveway of my home. 

Q Did M r .  Arocena g i v e  you any th ing?  

A Y e s .  

Q What d i d  h e  g i v e  you? 

A Semi-automatic 9 m i l l i m e t e r  Mark. 

Q What was M r .  Arocena c a r r y i n g  t h a t  machine-gun i 

A I n  a bag i n  t h e  t runk  of h i s  c a r .  

Q What i f  any th ing  d i d  M r .  Arocena t e l l  you t o  

do w i t h  t h a t  machine-gun? 

A There  wasn ' t  much t o  b e  s a i d ,  because  w e  had 

a l r e a d y  planned t h a t  I was going t o  machine-gun t h e  g l a s s  

windows of t h e  s t o r e  and t h e  pharmacy of Ebenezer's,  

Q And d i d  you go t o  Ebenezer ' s  pharmacy t h e  

fo l l owing  morning? 

A The fo l lowing  morning, ye s ,  sir. 

Q Around what t ime  was t h a t ?  
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A A t  t h a t  t i m e ,  around f o u r  o r  f i v e  o ' c lock  i n  

t h e  morning. I d o n ' t  remember very w e l l .  

Q What d i d  you do? 

THE COURT: H e  a l r e a d y  t e s t i f i e d  what he  d i d .  

Do you remember t h a t ?  I d o n ' t  know why you 

s t a r t e d  wi th  t h a t  and came back t o  it. 

Did everybody hea r  t h a t ?  

L e t ' s  g e t  on w i t h  it. 

Q M r .  Rodriguez, a s i d e  from machine-gunning 

t h e  pharmacy of Ebenezer,  d i d  you do anyth ing  else t h a t  

morning? 

A I should have thrown a  Molotov c o c k t a i l  a t  t h e  
, -. .- 

g l a s s  ".- .. window, . "  b u t  I threw it on t h e  s t r e e t ,  and then  

V i c t o r  and I m e t  aga in .  I t o l d  him t h a t  I had a l r e a d y  

done my job and t h a t  t h e  window d i d n ' t  break b u t  t h a t  

t h e r e  were only  h o l e s  i n  them. 

Q What d i d  M r .  Arocena say t o  you? 

A That  he  had d r i v e n  by and t h a t  what I was 

t e l l i n g  him was t r u e .  

A H e  t o l d  m e  t h a t  t h e  Molo tov .~~oc .k t a i l  --tbba.t;,.hitd 
-.---l 8 -  . - .." ,. . . 

been .*---.. " thrown . a t  t h e  Padron Cigar  f a c t o r y  had c o l l i d e d  wi th  

t h e  windows because they  were p r o t e c t e d  wi th  w i r e  mesh, 

t h a t  it bounced back,  f e l l  on t h e  pavement and t h a t  it 

had broken and t h a t  no damages were caused by it. 
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Q What happened t o  t h e  machine-gun t h a t  M r .  

Arocena had g iven  t o  you? 

A I gave it back t o  him. 

Q To you r  knowledge, d i d  M r .  Arocena e v e r  l e n d  

machine-guns t o  o t h e r  members of Omega 73 

A Y e s  . 
Q . Which members? 

A Gerardo Necuze, Nes to r  Gomez. 

Q L e t  m e  show you what ha s  been marked Government' 

E x h i b i t  905 f o r  i d e n t i f i c a t i o n .  

Do you r ecogn i ze  t h a t  t a p e ?  

A Y e s .  

Q What i s  on t h a t  t a p e ?  

A I r e f e r s  t o  a machine-gun t h a t  was i n  t h e  

p o s s e s s i o n  of N e s t o r  Gomez. 

Q Is t h e r e  a c o n v e r s a t i o n  on t h a t  t a p e ?  

A Y e s ,  sir. 

Q And whom i s  t h a t  c o n v e r s a t i o n  between? 

A Between V i c t o r  and mysel f .  

A I r ecogn i ze  t h i s  t a p e  because  I l i s t e n e d  t o  

it myself on t h e  f i r s t  of t h i s  month. I marked it w i t h  

my i n i t i a l s ,  and ,  i n  a d d i t i o n ,  I wro t e  a l egend  on it. 

Q Is t h a t  a f a i r  and a c c u r a t e  r e c o r d i n g  of t h e  

c o n v e r s a t i o n  you had w i t h  M r .  Arocena on o r  a b o u t  A p r i l  2 ,  
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1982? 

A Y e s ,  sir.  

Q Now, du r ing  t h a t  conversa t ion  how was t h e  

machine-gun r e f e r r e d  t o ?  

A There  i s  a  conve r j a t ion  about a $45 check, 

which means t h e  c a l i b r e  of t h e  machine-gun. 

Q Is t h a t  a  -45  c a l i b r e  machine-gun? 

A Y e s ,  sir. 

Q Is t h e r e  any d i scuss ion  abou a  s i l e n c e r ?  . 

A Y e s ,  sir.  

Q How i s  t h e  s i l e n c e r  r e f e r r e d  t o ?  

A A s  t h e  s t u b  of t h e  check. 

MR. GREEN: Your Honor, t h e  Government o f f e r s  

Government's E x h i b i t s  905 and 905-T f o r  i d e n t i f i c a t i o n .  

MR. AGUILAR: No ob jec t ion .  

THE COURT: Received. 

(Government's E x h i b i t s  905 and 905-T f o r  

i d e n t i f i c a t i o n  were rece ived  i n  evidenced.)  

Q M r .  Rodriguez, bes ides  t h e  conversa t ion  you 

t e s t i f i e d  about e a r l i e r  concerning Molotov c o c k t a i l s ,  d i d  

you e v e r  have any o t h e r  conversa t ions  wi th  M r .  Arocena 

about  making bombs? 

A Y e s  , sir.  

SOUTHERN DISTRICT REPORTERS. U.S. COURTHOUSE 
FOLEY SQUARE. NEW YORK. N.Y. - 791-1020 



7 8 7 5  
1 Omps Rodrigue z-Montenegro - d i r e c t  

Q And what d i d  M r .  Arocena say t o  you and what 

d i d  you say  t o  him? 

A H e  gave m e  a manual i n  which it was exp la ined  

how t o  p repa re  and make a bomb, and I glanced over  i t  

i n  f r o n t  of him, and I t o l d  him t h a t  I w a s  n o t  i n t e r e s t e d  

i n  l e a r n i n g  how t o  do t h a t .  

Q Now, l e t  m e  d i r e c t  your  a t t e n t i o n  t o  e a r l y  

1982. Did t h e r e  come a t i m e  t h a t  you went t o  a meeting 

i n  a warehouse i n  Hialeah? 

A Y e s ,  s i r .  

Q Who was a t  t h e  warehouse? 

A P r e s e n t  were V i c t o r ,  I g n a c i o ,  Gerardo Necuze, 

Pepe Dans, Nes to r  Gomez and appa ren t ly  two French 

j o u r n a l i s t s .  

Q A f t e r  t h e  meet ing ended, who l e f t ?  

A Nestor  Gomez and Ignac io  Gonzalez l e f t  w i t h  

t h e  two j o u r n a l i s t s .  

Q What happened a f t e r  t h e y  l e f t ?  

A Gerardo Necuze and I remained behind,  t a l k i n g  
- - - - - - - - - - 

- - - - - - - - - - - - - - -  

t o  V i c t o r .  - - - - - - - - - - -  - - - - 

Q ' What+was Gerardo Necuze .wearing? 

A H e  was camouflaged. H e  was d re s sed  a l l  i n  

b l a c k .  

Q And what was he  c a r r y i n g ?  

A H e  had a gun i n  h i s  shou lde r  h o l s t e r .  
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Q Did you have any c o n v e r s a t i o n s  w i t h  M r .  Arocena? 

A It was a  v e r y  s h o r t  one. H e  s a i d  j u s t  t o  

" P l e a s e  t a k e  t h e  two c a r t o n s  t h a t  c o n t a i n  t h e  f i l e s  of  

Omega 7 ,  t a k e  them t o  your  home." 

And I s a i d  good-bye t o  him and Gerardo,  and 

I l e f t .  

Q Did you t a k e  t h e  boxes w i t h  you? 

A Yes, s ir .  

Q What happened t h e  fo l l owing  day? 

A V i c t o r  came by my home and picked them up. 

Q L e t  m e  show you what h a s  been marked f o r  

i d e n t i f i c a t i o n  a s  Government's E x h i b i t  901. 

Do you r ecogn ize  t h a t  t a p e ?  

A Yes, sir .  

Q And a r e  t h e r e  c o n v e r s a t i o n s  con t a ined  on t h a t  

t a p e ?  

A Yes, s ir .  

Q Whom i s  t h a t  conve r sa t i on  between? 

A V i c t o r  and mysel f .  

Q And what i s  i t  about?  

A W e  t a l k e d  about  I g n a c i o  and about  t h e  b u s i n e s s  

t h a t  w e  had,  t h e  b u s i n e s s  d e a l i n g s  i n  Argen t ina ,  and t h e  

French j o u r n a l i s t  was mentioned. 

Q Is t h e r e  a l j o  t h e  v o i c e  of a  woman a t  t h e  

beg inn ing  of t h a t  conve r sa t i on?  
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A Sure ly  it must be  my wife .  

Q Now, i s  t h a t  a  f a i r  and a c c u r a t e  record ing  

of t h e  conversa t ion  t h a t  you had wi th  M r .  Arocena on o r  

about  May 1 4 ,  19823 

A Y e s ,  sir.  

Q And how do you recognize  i t ?  

A I recognize  it  because they  a r e  our v o i c e s ,  

and b e s i d e s  I a l s o  wrote  something down h e r e ,  and I know 

because of t h i s  what the-conversation i s  about.  

Q During t h a t  conversa t ion  i s  t h e r e  a  r e f e r e n c e  

t o  t h e  Frenchman? 

THE COURT: H e  s a i d  t h e  French j o u r n a l i s t  was 

mentioned. He t e s t i f i e d  t o  t h a t  about  two minutes ago. 

conversa t ion  i s  Q M r .  Rodriguez, dur ing  t h a t  

t h e r e  a  r e f e r e n c e  t o  Freddy? 

A Y e s ,  sir. 

Q And who is  meant by Freddy 

A A gentleman who had bus ines s  r e l a t i o n s h i p s ,  a  

bus ines s  r e l a t i o n s h i p  with  F inanc ia l  Consul tan ts  and who 

2 k s  i n -Argen t ina . -  - - - - - - - - - - - - - - -  
- - - - - - - - - - - 

Q Is t h e r e  a l s o  a  r e fe rence  t o  somebody named 

V i c t o r ?  

A That  was an a s s o c i a t e  of t h a t  gentleman, who 

l i v e s  i n  Argentina.  

MR. GREEN: Government o f f e r s  E x h i b i t s  901 and 
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901-T. 

MR. AGUILAR: No ob jec t ion .  

THE COURT: Received. 

(Government's E x h i b i t s  901 and 901-T f o r  

i d e n t i f i c a t i o n  were rece ived  i n  evidence.)  

Q , M r .  -- -- . Rodriguez, . . do you know a.'man named Mil ton _I____. 

B a d i l l a ?  - - 

A Y e s ,  s ir .  

Q Where was t h e  f i r s t  p l a c e  t h a t  you saw him? 

A I n  a shopping c e n t e r  i n  Miami, which i s  on 

87 th  Avenue and 24th S t r e e t .  

Q Who was wi th  you a t  t h e  shopping c e n t e r ?  

A Vic tor .  

Q Where was t h e  next  p l a c e  t h a t  you saw 

M r .  B a d i l l a ?  

A Afterwards I wen t  wi th  Vic to r  t o  M r .  B a d i l l a ' s  . -- - - - . -  * % 

then  I was int roduced t o  hlm. 

Q And what happened when you g o t  t o  M r .  B a d i l l a ' s  

o f f  i c e s ?  

- - - - - A  - - -%et-or and Badilla-spake- toget-her i n  t h e  off  - - ices - - 

i n  M r .  B a d i l l a ' s  o f f i c e s ,  whi le  I wai ted o u t s i d e  i n  t h e  

r e c e p t i o n  a r e a .  

Q How d i d  M r .  B a d i l l a  r e f e r  t o  M r .  Arocena? 

A By t h e  name of Andres. 

Q While they  were convers ing i n  M r .  B a d i l l a ' s  
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o f f i c e ,  what i f  any th ing  d i d  you see i n s i d e  t h a t  o f f i c e ?  

A V i c t o r  was p l ay ing  around,  j ugg l ing  w i t h  a  

l i t t l e  bag t h a t  seemed t o  be f u l l  of sand. 

Q What else d i d  you see i n  t h e  o f f i c e ?  

A Then, when I e n t e r e d  t h e  o f f i c e *  because  up 

t o  t h e n  I had wa i t ed  o u t  i n t  he r e c e p t i o n  a r e a ,  I saw some 

r i f l e s  which t hey  had t h e r e  which were disassembled,  and 

B a d i l l a  showed m e  o r  showed us  a  b u l l e t p r o o f  v e s t .  

Q Was t h e r e  any th ing  p e c u l i a r  about  t h a t  v e s t ?  

A I t  had a h o l e  i n  one of t h e  s i d e s ,  s o  thenwe 

t o l d  him t h a t  t h e  b u l l e t p r o o f  v e s t  w a s  n o t  i n t e r e s t i n g ,  

b u t  what was i n t e r e s t i n g  was t h e  b u l l e t  t h a t  had been 

a b l e  t o  p i e r c e  t h a t  v e s t .  

(Continued on t h e  n e x t  page. ) 
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Q A f t e r  you l e f t  t h a t  mee t ing ,  d i d  you have 

any c o n v e r s a t i o n  w i t h  M r .  Arocena? . 

A Y e s .  V i c t o r  t o l d  m e  as w e  were walking on 

o u r  way t o  t h e  pa rk ing  l o t  t o  p i c k  up o u r  r e s p e c t i v e  cars -- 
V i c t o r  t o l d  m e  t h a t  ve ry  soon I would have t o  r e t u r n  

t h e r e  w i t h  a le t te r  and an  o r d e r  o f  purchase  t h a t  w e  were 

go ing  t o  make from M r .  Badia.  

Q Did M r .  Arocena s a y  any th ing  abou t  why he  was 
---..a I I. I .  . - . . , 

c a l l e d  Andres by M r .  Badia? 
----a 

A Oh, because  Badia t hough t  t h a t  h e  was a 

h i g h - r a t i n g  m i l i t a r y  o f f i c e r  from some C e n t r a l  American 

coun t ry .  

Q Some t ime  later ,  d i d  you p i c k  up a d e l i v e r y  

from M r .  Badia? 

A Y e s .  

Q What d i d  you p i c k  up? 

A I p icked  up t h r e e  c a r t o n s  and a wooden box,  

which was s o r t  o f  l ong  i n  shape ,  and a smaller wooden 

t y p e s  o f  m i l i t a r y  f i e l d  equipment,  and t h e  wooden box 

c o n t a i n e d  t w o  AR-lSs, and t h e  s m a l l  wooden box w e r e  b u l l e t s  

f o r  t h e  AR-15s. Tha t  was ve ry  normal,  because  we  had hoped 

o r  p lanned t o  make a l a n d i n g  i n  o u r  coun t ry  and s o  l i b e r a t e  
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o u r  coun t ry .  

Q What d i d  you do w i t h ' ' t h &  box?'. 

A The box, I d o n ' t  know whether it w a s  t h e  

fo l l owing  day o r  a couple  of  days  l a t e r ,  I , t u r n e d  them ove r  

t o  V i c t o r ,  a l l  e x c e p t  t h e  box w i t h  t h e  b u l l e t s .  

Q And what happened w i t h  t h a t  box? 

A Tha t  box I k e p t  i n  my home u n t i l  t h e  FBI 

v i s i t e d  my home f o r  t h e  f i r s t  t ime  i n  June of  '82. 

Q Then what d i d y o u d o  w i t h  i t ?  

A I q u i c k l y  g o t  i n  c o n t a c t  w i th  V i c t o r ,  and I 

t o l d  him what had happened, and I t u r n e d  ove r  t h e  box 

w i t h  t h e  b u l l e t s  t o  him. 

Q A f t e r  t h a t  t i m e ,  d i d  you e v e r  speak w i t h  

M r .  Badia? 

A H e  k e p t  c a l l i n g  m e  on t h e  phone q u i t e  o f t e n .  

Q Did you e v e r  speak t o  M r .  Arocena about  t h o s e  

c a l l s ?  

A Yestsir, of  course ,and  I a l s o  t o l d  him 

t h a t  I had changed my phone number s o  Badia wouldn ' t  keep 

b o t h e r i n g  m e .  

Q What d i d  M r .  Arocena t e l l  you? 

A I to ld  him, "V ic to r ,  Badia keeps  bo the r ing  m e  

because  . .. - he  wants t o  c o l l e c t  t h e  money w h i c h J s  owed t o  

him f o r  t h e  merchandise t h a t  I picked up a few months ago." 

H e  s a i d ,  "The same t h i n g  i s  happening t o  Ignac io  and 
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Gerardo, but I plan to take care of that very soon." 

Q Let me show you what is marked for identification 

as Government's Exhibit 907. 

Do you recognize that tape? 

A Yes, sir. 

Q Do you recognize any conversations on the tape? 

A Yes, sir. 

Q Who is that conversation between? 

A Between Victor and myself. 

What is the conversation about? 

A According to what I wrote on this tape, it is 

a message that I was given from Milton, Milton to me, so 

that I would give the message to Victor. 

Q Is that a fair and accurate recording of the 

conversation you had on orzbout January 5, 19822 

A Exactly. 

Q During that conversation, do you refer to 

El Grande? 

Yes, sir. 

Who is El Grande? 
r ,  .-..*&u~laa-."u,r-un-*.--~ 

Friend of mine. 

What is his name? 

Jose Lopez. 
-I_---" -,. 

During that conversation, do you refer to two 
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A Yes, two tires. 

Q And what is meant by that? 

A I don't know exactly what those two tires -- the 
mention of those two tires wasreferred to, because this 

was just a message that I received that I was supposed 

to relate to Victor, so I did, but I didn't know the 

meaning of it, 

Since Milton had a business that sold military 

equipment, this could refer to two guns, two pistols, 

any type of weapon, since in the conversation it is 

mentioned that one of the tires has a valve missing and it 

is possible that some part of one of these weapons was 

missing, but I do not know specifically what was referred 

to in that message at that time. I am just supposing. 

MR. GREEN: The government offers Government's 

Exhibits 907 and 907-T for identification. 

MR. AGUILAR: No objection, your Honor. 

THE COURT: Received, 

(Government's Exhibits 907 and 907-T were 

- - received-h-evi*ncer t - - - - - - - - - - - - - - - - - - 

Q Let me direct your attention, Mr. Rodriguez, 

to September of 1982, Did you participate in a bombing 

around that time? 

A Yes, sir. 

Q Where was that boinbing done? 
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THE COURT: Where was it done, not who you did it 

with. 

A At the Venezuelan Consulate in Miami. 
,.a s.....* - . 

Q With - .  whom didyou d~~that'bopbing? . 

A With ,,. C..il Nestor Gomez. 
- 7  

Q To your knowledge, where was Mr. Arocena on the . . . " .  * " ? .  . 

day that the explosive was placed in the Venezuelan 
. %  - " , . . -  

Consulate? 

A He was in New York City. He was declaring 

before a grand jury, testifying. 

Q After Mr. Arocena returned to Miami, did he have 

any conversation with you about that bombing? 

A Yes, sir. 

Q What did he say? 

A He thanked me. He said, "Thank you very much 

for going along with Nestor." 

MR. GREEN: No further questions, your Honor. 

THE COURT: We will take a brief recess at this 

time . 
Ladies and gentlemen, please do not discuss the 

case among yourselves, and continue to keep an open mind. 

You may step down, and you will return shortly, 

Mr. Rodriguez. 

(The witness left the courtroom) 

(The jury left the courtroom) 
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MR. AGUILAR: Your Honor, j u s t  o n e  t h i n g .  I 

would l i k e  t o  have maybe an  e x t r a  f i v e  t o  t e n  minu t e s  t o  

d i s c u s s  sgmethipg v e r y  impor t an t  w i t h  my c l i e n t s ,  and 

I would a s k  t h e  c o u r t  i f  you c o u l d  i n d u l g e u s  t o  u s e  t h a t  

room f o r  a few minutes?  

THE COURT: Yes. 

Marsha l ,  p l e a s e  a r r a n g e  t h a t .  

MR. AGUILAR: Could we a r r a n g e  f o r  t h e  mar sha l s  

t o  s t a n d  on  each  s i d e  o f  t h e  door  o u t s i d e ?  

THE COURT: They s a i d  t h e y  canno t  do  t h a t .  

Why d o n ' t y o u  speak  i n  Spanish .  I d o n ' t  t h i n k  t h e  mar sha l s  

a r e  c o n v e r s a n t  i n  t h a t .  language. 

MR. AGUILAR: Thank you, your  Honor. 

THE COURT: W e  w i l l  t a k e  a b r i e f  recess. 

(Recess) 
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( Ju ry  p r e s e n t .  ) 

THE COURT: You may proceed ,  M r .  Fernandez.  

MR. FERNANDEZ: Thank you, your  Honor. 

CROSS EXAMINATION 

BY MR. FERNANDEZ: 

Q Good a f t e r n o o n ,  M r .  Rodriguez.  How are you? 

A Good a f t e r n o o n ,  sir.  How a r e  you? I am 

w e l l .  Thank you v e r y  much. 

Q M r .  Rodr iguez ,  you were asked  on  direct  

examina t ion  and I b e l i e v e  you t e s t i f i e d  t h a t  i n  1954 you 

were a  m e m b e r  of  t h e  VER. 

A ( I n  E n g l i s h )  Y e s ,  s ir .  

MR. TABAK: I would a s k  t h a t  t h e  q u e s t i o n  b e  

t r a n s l a t e d  i n  f u l l .  

THE COURT: Y e s ,  a l t hough  it i s  a r e p e t i t i o n  

of t h e  t e s t imony .  

(To t h e  w i t n e s s : )  S i r ,  d i d  you unders tand  

t h e  q u e s t i o n ?  

THE WITNESS: (Through t h e  i n t e r p r e t e r )  W e l l ,  

more o r  less, ye s .  

Q M r .  Rodr iguez ,  i n  1959 you p a r t i c i p a t e d  i n  

t h e  group t h a t  was r e s p o n s i b l e  f o r  t h e  overthrow of t h e  

B a t t i s t a  regime; i s  t h a t  c o r r e c t ?  

A Y e s .  

Q And you a l s o  t e s t i f i e d  t h a t  you j o ined  t h e  
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MRR; i s  t h a t  c o r r e c t ?  

A Sure ly .  

Q When d i d  you jo in  t h e  MRR? 

A I joined t h e  MRR a t  t h e  beginning o r  t oua rds  

0. 

Q And t h e  MRR i s  t h e  aovement t h a t  was l e d  by 

M r .  Alt ime? 

A May h e  rest i n  peace. 

Q M r .  A l t i m e  was a l s o  one of t h e  l e a d e r s  of t h e  

i l l - f a t e d  Bay of P i g s  invas ion?  

A Y e s .  

Q Now, when you were apprehended i n  November of 

1960, was a M r .  Badilla-Compania, a member of t h e  MRR, a l s o  

a r r e s t e d  w i t h  you? 

A I d o n ' t  r e c a l l .  

Q And was a M r .  R o j e l l o  Gonzalez Corso, a l s o  

known a s  F ranc i sco ,  a l s o  a r r e s t e d  i n  November of 1960, do 

you r e c a l l ?  

A I d i d n ' t  know him p e r s o n a l l y ,  b u t  I knew about  

him, and I knew he  was sho t .  

Q And he  was s h o t  by t h e  Communist regime; i s  

t h a t  c o r r e c t ?  

A Y e s ,  s ir .  

Q Do you know who r ep re sen ted  him i n  Cuba? 

A Who r ep re sen ted  whom? 
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Q I am sorry. Who his attorney was? 

MR. GREEN: Objection. 

THE COURT: I will allow the witness to answer 

the question. 

A I don't recall it, because I was in jail. 

Q Would it surprise you if you were told that 

he was represented by Mr. Fernandez? 

MR. GREEN: Objection. 

THE COURT: I gather it would surprise him, 

because he said he didn't know. 

MR. GREEN: Your Honor, we object on relevance 

grounds. 

THE COURT: For some reason , .counsel wants to 

get it in, and it is beyond me, but I will allow it. 

(To the witness:) Would that surprise you? 

THE WITNESS: I don't know, because I really 

don't know what lawyer was representing him. 

Q Now, when you were in prison im Cuba in 1960 

were youtransferred to different places on the Island? 

A Yes, sir. 

MR. FERNANDEZ: May I approach the witness? 

THE COURT: You may. 

Q I show you what has been identified as 

Exhibit 4111-13. 

Now, the map that you have before you: Is that 
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a  map of Cuba? 

A Y e s ,  sir. 

Q I a m  going t o  g i v e  you a p e n c i l ,  and I would 

l i k e  you t o  show m e  what j a i l s  you were i n  , d u r i n g  the. - --. "-.."*., - .  ,, . .  u M .  " ,  

s i x t e e n  y e a r s  you were i n  p r i s o n .  
' -<,.-,, - 

THE COURT: San ta  Clara. 

A I was i n  Havana. I was i n  S a n t i a g o  de  '1,s 
P 

Vegas, and Alquezar ,  and i n  Guida. 
-+ m-" " .. . 

I c a n ' t  f i n d  Guida 

he re .  

Q W e l l ,  i f  you c a n ' t  see it, d o n ' t  mark it. 

A - -  I was . i n  p r i s o n  i n  Guanahay and a t  a  farm i n  

Guanahay . 
I n  San ta  C ~ U Z  d e l  Norte i n  Havana. Again i n  .. " 

San ta  C l a r a .  Again I was taken  t o  Havana t o  a farm, 

p r i s o n  farm i n  Alquezar ,  and t h a t  i s  where I w a s  set  

free.  

Q 

d i d  you 

p r i s o n s  

Now, du r ing  t h e  t i m e  t h a t  you were i n  p r i s o n  

become f a m i l i a r  o r  d i d  you f i n d  o u t  about  t h e  o t h e r  

t h a t  t h e r e  were throughout  t h e  I s l a n d ?  

MR. GREEN: Objec t ion .  

THE COURT: Did you l e a r n  wh i l e  you w e r e  i n  

t h e s e  p r i s o n s  t h a t  t h e r e  w e r e  o t h e r  p r i s o n s  i n  Cuba? 

MR. GREEN: Your Honor, I o b j e c t  t o  de fense  

counse l  q u e s t i o n i n g  t h e  w i t n e s s  from behind him. 

THE COURT: H e  was w a i t i n g  f o r  t h e  response .  
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H e  had t h e  e x h i b i t  up h e r e ,  and he  undoubtedly was going 

t o  g e t  i t  back i n  a few minutes .  

A Y e s .  

Q Did you f i n d  o u t  approximately  how many people  

were i n  p r i s o n  i n  Cuba? 

THE COURT: Sus ta ined .  

MR. AGUILAR: Your Honor, t h e r e  i s  no o b j e c t i o n .  

MR. GREEN: Objec t ion .  

THE COURT: H e  was s t and ing  up. 

MR. AGUILAR: Your Honor, may I be heard on 

t h i s  p o i n t ?  

THE COURT: No. 
0 

MR. AGUILAR: May w e  have a s i d e  b a r ?  

THE COURT: No. 

MR. AGUILAR: Your Honor, t h e y  opened t h e  door  

on t h i s .  

THE COURT: L e t ' s  f i n d  o u t .  

(To t h e  w i tnes s : )  Do you know of your  own 

p e r s o n a l  knowledge, M r .  Rodriguen; d u r i n g  t h e  t i m e  you 

were i n  p r i s o n  how many o t h e r  people  were i n  p r i son  through- 

-& €*&?- - - - - - - - - - - - - - - - - - -  
- - - -  - - - -  

THE WITNESS: That  cannot be even c a l c u l a t e d ,  

because  t h e y  k e p t  coming and going from d i f f e r n t  p laces .  

W e  were i n  c o n t a c t  w i t h  d i f f e r e n t  p r i s o n e r s  who were 

exchanged f r o m  one p l a c e  t o  ano the r ,  t r a n s f e r r e d ,  and then 
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w e  r e a l i z e d  t h e  enormous amount of p o l i t i c a l  p r i s o n e r s  

who were on t h e  I s l a n d .  

But t h e r e  i s  no way t h a t  I can a s s u r e  you how 

many peop le  were i n  j a i l ,  because I never  counted them. 

Q I n  t h e  map t h a t  I showed you, you i d e n t i f i e d  

f i v e  o r  s i x  d i f f e r e n t  p r i s o n s  where you were i n c a r c e r a t e d .  

MR. GREEN: I f  t h a t  i s  a  q u e s t i o n ,  I o b j e c t  t o  

i t s  form. 

THE COURT: W e l l ,  it i s  a  p r e d i c a t e  t o  a n o t h e r  

q u e s t i o n .  

I n  any e v e n t ,  I w i l l  t a k e  n o t e  t h a t  t h e  

w i t n e s s  ha s  i d e n t i f i e d  a  number of p r i s o n s  where he was 

conf ined  a t  one t i m e  o r  ano the r  d u r i n g  h i s  s i x t e e n  y e a r s  

i n  p r i son .  

Q During t h e  t i m e  t h a t  you were i n  p r i s o n ,  

i n  any of t h o s e  t h a t  you i d e n t i f i e d ,  were you a  w i tnes s  

t o  b e a t i n g s ?  

A I myself was bea ten  i t h e  p r i s o n  on t h e  Isle 

of P i n e s  d u r i n g  a  s e a r c h  t h e r e .  T h i s  i s  a  ve ry  sad 

s u b j e c t  f o r  m e t o  b r i n q  uq, because  - - - it - - b r i n g s  - m e  ve ry  s a d  
- - - -  - - - - 

memories. 

I n  a  s t a t e  t h a t  was no l onge r  t han  perhaps  

100 o r  120 f e e t  long  by maybe 20 t o  2 5  feet ,  i n  t h e  

c o u n t r y ,  1200 ~ u b a n s  were t h e r e ,  naked. W e  were be ing  

pinched,  punctured w i t h  bayone ts ,  p i e r c e d  w i t h  bayonets .  
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I t  i s  a ve ry  sad t h i n g  t o  b r i n g  up, b u t  I 

want t o  s ay  t h i s  h e r e  s o  t h e  American people  w i l l  know 

w h a t ' s  going on ,  what goes on i n  t h e  Cuban p r i s o n s .  

MR. FERNANDEZ: I b e l i e v e  he a l s o  apo log ized  

f o r  be ing  emot ional .  

THE INTERPRETER: Y e s .  

MR. GREEN: Objec t ion .  

THE COURT: I d o n ' t  t h i n k  a t  t h i s  p o i n t  it i s  

r e l e v a n t  t o  t h e  c a s e ,  and I do n o t  b e l i e v e  t h a t  it goes t o  

h i s  c r e d i b i l i t y .  I n  f a c t ,  i t  does n o t  appear  a t  t h i s  

p o i n t  t h a t  t h e  q u e s t i o n s  a r e  a t t a c k i n g  h i s  c r e d i b i l i t y  

b u t  r a t h e r  a r e  t o  e l i c i t  i n fo rma t ion  which i s  n o t  r e l e v a n t  

t h e  i s s u e s  b e f o r e  t h i s  jury .  

MR. AGUILAR: Your Honor, i f  w e  may b e  heard 

on t h i s  p a r t i c u l a r  p o i n t  -- 
THE COURT: M r .  Agu i l a r ,  M r .  Fernandez is 

examining t h e  w i tnes s .  H e  may respond.  

I w i l l  h e a r  you, M r .  Fernandez. 

MR. FERNANDEZ: Your Honor, I b e l i e v e  t h e  

t es t imony was t h a t  t h e r e  were s i x t e e n  y e a r s  of i nca rce ra -  

t i o n .  I b e l i e v e  t h e  do r  has  been opened t o  what went on 

d u r i n g  t h o s e  s i x t e e n  yea r s .  

THE COURT: They gave u s  a background t o  

i n d i c a t e  why he  was opposed t o  t h e  C a s t r o  Government. 

L e t  m e  a s k  one s imple  ques t i on  of t h e  w i tnes s .  
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(To t h e  wi tness : )  You spen t  s i x t e e n  y e a r s  

i n  Cuban p r i sons ;  i s  t h a t  c o r r e c t ?  

THE WITNESS: Yes, s i r .  

THE COURT: And you have t e s t i f i e d  t h a t  on 

occasion you were bea ten  and t r e a t e d  badly;  i s  t h a t  

c o r r e c t ?  

THE WITNESS: Y e s ,  sir. 

THE COURT: Can you t e l l  me, i f  you know, 

whether o r  n o t  Eduardo Arocena was imprisoned i n  Cuba a t  

any t ime? 

THE WITNESS: I am n o t  aware of it. 

THE COURT: You may proceed, Counsel. 

MR. FERNANDEZ: I b e l i e v e  t h a t  we should meet 

a t  t h e  s i d e  bar .  

THE COURT: There i s  no reason t o  meet a t  s i d e  

ba r .  P l ease  conf ine  your i n q u i r y  t o  m a t t e r s  t h a t  a r e  

r e l e v a n t .  

MR. FERNANDEZ: W i l l  t h e  r e p o r t e r  mark where 

I was? 

- - - - - - - - -  THE - - COURT: - - - - - - I - know where you were. I would 
- - - - - - - - - - - - -  

- - - - - - -  - - - - 

l i k e  t o  know where you a r e  going. Go on. Next ques t ion .  

Comments such a s  you j u s t  made a r e  t o t a l l y  i n a p p r o p r i a t e ,  

and you know it. 

BY MR. FERNANDEZ: 

Q You t e s t i f i e d  t h a t  you lost'all your proper ty  
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i n  Cuba when bou were apprehended i n  1960; i s  t h a t  

c o r r e c t ,  s i r ?  

2 .  I 
My fami ly  l o s t  it. 

I Q Were you apprehended by t h e  G-,2? 

A Y e s ,  s ir .  

6 1 Q W i l l  you e x p l a i n  what t h e  G-2 is ,  s i r ?  

A The G-2 i s  t h e  most r e p r e s s i v e  body which 

I u n f o r t u n a t e l y  any n a t i o n  can  endure.  

I Q Why i s  t h a t ?  

A Because i t  i s  a  Commjnist p o l i t i c a l  p o l i c e  

body. 

Q Did you e v e r  be long  t o  an  o r g a n i z a t i o n  c a l l e d  

MLM? 

A NO,  s i r .  

Q You i n d i c a t e d  t h a t  you j o ined  Omega 7  i n  J u l y  

of 1981; is  t h a t  c o r r e c t ?  

0 A Y e s ,  s i r .  

Why d i d  you j o i n  Omega 7 ,  s i r ?  
- .... -.. .." "<."?. .. - * .  * .  

A Because I cons ide r ed  t h a t  it was an  honor . > 

2 0 1  t h a t  was be ing  o f f e r e d  t o  a  Cuban t o  be  a  member of  t h e  

Omega 7 movement a t  t h a t  t i m e .  .," ," 

0 What were t h e . _ g o a l s  of  t h e  Omega 7 a t  t h a t  t i m e ,  

s i r ?  

A The g o a l  of Omega 7 was t o  b r i n g  abou t  a n  

i n v a s i o n  of Cuba and t o  wage a  s o r t  of  urban commando war. 
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Q Did Omega 7  e v e r  i n t e n d  t o  wage war on t h e  

Uni ted  S t a t e s ?  

A No. I d o n ' t  t h i n k  so ,  a l t hough  w e  d i d  commit 

v i o l e n t  a c t s  i n  t h i s  coun t ry ,  t h u s  v i o l a t i n g  t h e  laws of 

t h i s  count ry .  

Q When you were i n  Omega 7,  was M r .  Necuze your  

c e l l  l e a d e r ?  
"b,**" . N > , 9  d ..-, 

A Y e s ,  s i r .  

Q You took  o r d e r s  from him? 

A Y e s ,  s i r .  

Q Did you have t o  p r o t e c t  him? 

A Necuze? I t h i n k  t h a t  h e  took c a r e  of h imse l f .  

Q Has your  -- 
MR. FERNANDEZ: S t r i k e  t h a t .  

Q J o s e  ".a ------ Lopez, whom you p rev ious ly  r e f e r r e d  t o  i n  

your  d i r e c t  examination:  Has he  e v e r  p a r t i c i p a t e d  i n  any -. . 

v i o l e n t  a c t s ?  
--*-.>, * & 

A I d o n ' t  know it f o r  a  f;!ct. 

Q When you jo ined  Omega 7 ,  was it a  secret 

o r g a n i z a t  on? 

A Y e s ,  s i r .  

Q Is it a  secret o r g a n i z a t i o n  today ,  s i r ?  

A My op in ion  i s  t h a t  Omega 7  was des t royed .  

Q You i n d i c a t e d  t h a t  you l e f t  t h e  F i n a n c i a l  

Consu l t an t  Company a t  one t i m e  du r ing  1983; i s  t h a t  
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c o r r e c t ?  

A I h a v e n ' t  spoken abou t  F i n a n c i a l  Consu l t an t s .  

Q I b e l i e v e  I might  have had t h e  wrong company. 

Home L i f e ?  

A W e  l e f t  Home L i f e  i n  1981. 

Q A f t e r  1981 where d i d  you work? Did you work 

f o r  F i n a n c i a l  C o n s u l t a n t s  o r  f o r  Beta?  

A I was working f o r  F i n a n c i a l  Consu l t an t s  
*.** S ' S *  * a ,  ". . 

u n t i l  t h a t  company d i s s s o l v e d  and I g n a c i o  and Gerardo set  

up t h e i r  own company, and I remained w i t h  my f r i e n d  V i c t o r ,  

who set  up B e t a t b u t  t h a t  company never  worked. W e  had 

t h e  name, b u t  it never  o p e r a t e d ,  f o r  l a c k  of  funds .  

Q What was t h e  reason  f o r  t h e  s p l i t  w i t h  F i n a n c i a l  

C o n s u l t a n t s ?  

A According t o  what I was t o l d  by V i c t o r  -- and  

I can  a t t e s t  t o  h i s  work, because  I d o n ' t  t h i n k  t h a t  he  

i s  a l i a r  -- he t o l d  m e  t h a t  t h e r e  i s  a c o n 5 l i c t  a t  t h a t  

t i m e  ... .." , between t h e  Fau lk land  I s l a n d ,  a s  a r e s u l t  of which 

t h e r e  was a war between England and Argen t ina ,  and V i c t o r  

ab ided  by what t h e  Government of t h e  Uni ted  S t a t e s  of  

America had s a i d  w i t h  r e g a r d  n o t  t o  p rov ide  any a i d  t o  t h e  

Republ ic  of Argen t ina ,  d i d n ' t  want t o  do b u s i n e s s  a t  t h a t  

t i m e  u n t i l -  t h e  c o n f l i c t  was over .  H e  d i d n ' t  want t o  do 

bu,!siness w i t h  t h e  Aregen t ina  u n t i l  t h e  c o n f l i c t  was ove r .  

Tha t  i s  what M r .  Arocena s t a t e d  t o  m e  when they  
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split, after he split from that company, and since I was 

of the same opinion, which is what Victor said, I ' 

remained at his side and I stood by him. 

(Continued on the next page.) 
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Q You also undertook several survei1lances;df 

different people? 

A Yes, sir. 

Q You testified that you surveilled 'a person by 

the name of LaNovia, is that right? 

A Yes, sir, 

Q This person, was he supposed to be some kind of a 

Cuban agent? 

A That is what Ingacio and Victor had told me, 

Q Were they trying to find out whether there was some 

kind of drug connection with Cuba? 

A That iswha't they told me to keep an eye on, 

Q Did you have knowledge that drugs were coming from 

Cuba into this country? 

A It was publicity published in the papers, As a 

matter of fact, high-ranking officers of the Cuban Governmen 

have been indicted by federal officers of this country for 

contempt, 

Q Where are these Cuban functionaries now? 

A They must be in Cuba. 

Q So they have been brought to -- charges have been 
brought but they are not in court, they are not in jail? 

MR. GREEN: Objection, 

THE COURT: Grounds? 

MR. GREEN: Relevance. 
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THE COURT: Over ru led .  

A R i g h t .  

Q On t h e  map t h a t  I p r e v i o u s l y  gave  you of . .Cuban 

i n s t i t u t i o n s ,  were  any o f  them m e n t a l  i n s t i t u t i o n s ?  

A Y e s ,  sir.  

Q Were you g i v e n  any t y p e  o f  m e n t a l  t o r t u r e ?  

A No, sir. The to r tu re  was t o  b e  i s o l a t e d ,  t o  b e  

i s o l a t e d  from y o u r  f a m i l y  and your  l o v e d  ones .  

Q A r e  you p r e s e n t l y  i n v o l v e d  i n  any a n t i -  

Communist a c t i v i t i e s ?  

A No, sir. 

Q Would it b e  s a f e  t o  s a y  you have  s t o p p e d  a l l  y o u r  

a c t i v i t i e s ?  

Y e s ,  sir. A t  t h e  p r e s e n t  t i m e ,  y e s .  

Why i s  t h a t ?  

Because what t i m e  have  I had l a t e l y  t o  t h i n k  a b o u t  

t h i s  s t r u g g l e  a t  t h e  p r e s e n t  t ime?  

Q Is it y o u r  answer t h a t  i f  you had t h e  t i m e ,  

you would c o n t i n u e  t o  s t r u g g l e ?  

A Every man h a s  a s a c r e d  d u t y  t o  t h e  mothe r l and  

and w i t h  h i s  n a t i o n ,  which h e  h a s  t o  f u l f i l l  up  t o  the l a s t  

r e s o r t .  I l o v e  God and my mothe r l and  above e v e r y t h i n g ,  

and  mankind. I c a n n o t  a g r e e  t o  s i t  down a t  home i d l y  by ,  

w h i l e  Communism is  k i l l i n g  n a t i o n s .  Tha t  is  my r e p l y ,  sir. 

Q Do you have  a phob ia  a g a i n s t  Communism? 
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A It is not phobia. I know what Communism ii like, 

and if you don't, please go to Cuba to see with your own eye 

what it is. 

Q Tell the members of the jury what it is. 

MR. GREEN: Objection. 

THE COURT: Grounds? 

MR. GREEN: Relevance. 

THE COURT: Overruled. 

A Distinguished members of the jury, it is painful 

to me to repeat here, to have to repeat here what I have 

endured in my own flesh. Communism is a negation-of 

evrything! Communism is total slavery of a humambeing, 

and if there is no freedom, is there any reason for living? 

If people are being discriminated against because of 

their race, because of their religious beliefs and for 

everything that a human being has fought so hard to 

achieve -- distinguished members of the jury, I apologize 
to you, but I get very emotional when I speak about this. 

The fact that a man is brought to tears doesn't mean that - .- 
L 

a man is no longer a man, but we have feelings and God 
ee- a*' 

gave us a weapon, just like he gave that weapon to a woman. 

I thank you, members of the jury, and please excuse me. 

THE COURT: Ladies and gentlemen, I am sure you 

recognize the very deep feelings expressed by this witness 

and that he has endured a great deal. A t  the same time, 
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l a d i e s  and gentlemen, t h e  m a t t e r s  t h a t  he h a s  j u s t  set 

f o r t h  a r e  n o t  i s s u e s  i n  t h e  c a s e  be fo re  you. 

You may proceed,  counsel .  

MR. FERNANDEZ: I f  I may have j u s t  a moment, 

your Honor? 

THE COURT: C e r t a i n l y .  

(Pause) 

Q M r .  Rodriguez, you have been in te rv iewed by t h e  

FBI on s e v e r a l  occas ions?  

A Y e s ,  sir. 

Q Did t h e  FBI a g e n t s  p u t  p re s su re  on you, s i r ?  

A They f u l f i l l e d  t h e i r  duty .  

Q How many t i m e s  d i d  you speak t o  them, s i r ?  

A I d o n ' t  know. 

Q Would it be f a i r  t o  s ay  t h a t  t h e  f i r s t  two o r  

t h r e e  t imes  you spoke t o  t h e  FBI, you w e r e  n o t  t r u t h f u l  t o  

them? 

A It  is  t r u e .  

Q And a f t e r  t h e  f o u r t h  o r f i f t h  time o r  du r ing  

t h e  f o l ~ r t h  o r  f ' i f t h  t i m e ,  you s t a r t e d  t e l l i n g  t h e  FBI what 

had happened? 
/ 

A No, sir. 

MR. FERNANDEZ: I have no f u r t h e r  ques t ions .  

MR. GREEN: No r e d i r e c t ,  your Honor. 

THE COURT: You may s t e p  down, sir. 
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